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ACTA DEL CONSELL DEL DISTRICTE 
 
Identificació de la sessió  
Núm.: 5/2022 
Data: 22 de desembre de 2022 
Caràcter: ordinari  
Horari: de 18.30 hores a 21.12 hores 
Lloc: Seu del Districte de Ciutat Vella, plaça Bonsuccés, 3, 3a planta 
 
 
Assistents  
 
Vicepresidenta del Consell 
M. José Arteaga Muñoz (GMDPSC-CP) 
 
Regidor  
Jordi Rabassa Massons (GMDBComú-E) 
 
Regidors adscrits 
Julia Barea Sánchez (GMDCs) 
Joan Rodríguez Portell (GMDJuntsxCat) 
 
Consellers i conselleres  
Natalia Martínez Rodríguez (GMDBComú-E)  
Aída San José Rilova (GMDBComú-E) 
Santiago Ibarra Oriol (GMDBComú-E) 
Patricia Martínez Àlvarez (GMDBComú-E) 
David Pequeño Gutiérrez (GMDBComú-E) 
Andrés Pérez Conte (GMDBComú-E)  
María José Arteaga Muñoz (GMCPSC-CP) 
Patricia García Torres (GMDPSC-CP)  
Joan Julibert Jiménez (GMDPSC-CP)  
Oriol Casabella Troncoso (GMDPSC-CP) 
Jaume Tomillero Cabot (GMDERC-AM)  
Alba Segura Gomila (GMDERC-AM) 
Jordi Callejo Moya (GMDERC-AM) 
Laura de la Cruz Termes (GMDERC-AM) 
Tahir Rafi Khanun (GMDCs)  
Míriam Bernarda González Tamayo (GMDCs) 
Alfons Molons Antius (GMDJuntsxCat) 
 
Secretària del Consell 
M. Teresa Martí Vidal 
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En absència de la presidenta del Consell de Ciutat Vella, Ima. Sra. Marina Gassol Ventura, 
presideix la sessió el regidor de districte, Im. Sr. Jordi Rabassa Massons. 
 
ORDRE DEL DIA 
 

A) Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del 20 d’octubre del 2022 

 

B) PART INFORMATIVA  

 

1. Nomenament nous consellers C’s i JxCat 

2. Modificació del cartipàs de Ciutat Vella 

3. Despatx d’ofici 

4. Informe de Regidoria 

 

C) PART DECISÒRIA 

 

1. Informe sobre els preus públics 2023 del Districte de Ciutat Vella. 
2. Informe sobre el projecte del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de 

l’any 2023. 
 

D) PART D’IMPULS I CONTROL 

 

a) Proposicions 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè:  

• atès que la situació i neteja dels lavabos públics del districte és deficient; 
• atès que els horaris i temporades en les quals els lavabos estan oberts no són 

suficients; 
• atès que hi ha lavabos que al web del districte apareixen com a oberts i actualment 

estan tancats i/o no existeixen a la ubicació real; 
• atès que l’incivisme no cessa en tot l’any; 
• atesa la manca de perspectiva de gènere aplicada als lavabos públics. 

El Govern del Districte de Ciutat Vella, conjuntament amb el veïnat, dugui a terme 
les següents accions: 

• que revisi el manteniment i neteja que es realitza en aquests espais; 
• que s’augmenti el nombre de lavabos públics dins els barris de la Barceloneta, 

Gòtic i Sant Pere, Santa Caterina i La Ribera.; 
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• que aquells lavabos que a dia d’avui segueixin sent Toi Toi es canviïn per lavabos 
autorrentables; 

• que s’apliqui la perspectiva de gènere, perquè tots els serveis municipals, en 
aquest cas els lavabos públics, siguin segurs per a les dones.  
 

2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè:  

• atesa la constant i reiterada manifestació dels veïns i veïnes del districte, per la 
manca de freqüència en la recollida d’escombraries; 

• atès que comptem amb 25 centres educatius (privats, públics i concertats) que es 
veuen afectats per la manca de neteja i acumulació d’escombraries a les zones 
properes; 

• atès que la neteja de carrers ha sigut, és un dels temes més demanats pels 
ciutadans del districte i és important mantenir les condicions higièniques que 
asseguren la salut dels més petits.  
El Govern Municipal implementi les accions següents en matèria de neteja: 

• Reforçar el servei de neteja a les àrees properes als establiments educacionals. 
• Augmentar la freqüència de la recollida d’escombraries a les àrees circumdants als 

establiments educacionals del districte. 
 

3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè:  

• atès que la Llei 14/2010, del 27 de maig, dels drets i les oportunitats en la infància i 
l’adolescència recull que s’ha de garantir que els infants i els adolescents que 
tenen una discapacitat física, psíquica o sensorial puguin accedir als espais i zones 
recreatives públiques i en puguin gaudir, d’acord amb la legislació vigent en 
matèria d’accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques; 

• atès que el joc és una activitat bàsica pel desenvolupament correcte de tots els 
infants i també és un dret recollit a la Declaració dels drets dels infants i per tant és 
responsabilitat de l’Administració garantir-lo; 

• atès que disposar de zones de joc infantil inclusives és una demanda de la 
ciutadania que també va ser objecte de projectes en el marc del procés 
participatiu dels pressupostos que es va dur a terme des de Decidim Barcelona; 

• atès que el mes de febrer de l’any 2020 el Govern va acceptar en Comissió de 
Drets Socials, Cultura i Esport un prec en el qual es comprometien a publicar abans 
de l’inici del curs 2020-2021 la llista de parcs infantils de la ciutat de Barcelona que 
són accessibles a la pàgina de l’Institut de Persones amb Discapacitat, tot 
especificant el nivell d’accessibilitat, per tal que les famílies puguin consultar i 
decidir l’opció que els va millor per als seus infants i mai s’ha complert; 

• atès que a la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de l’Ajuntament de 
Barcelona del mes de maig del 2021 es va aprovar per unanimitat, a instàncies del 
nostre grup una proposició que instava, entre d’altres demandes, a publicar la 
llista de parcs infantils de Barcelona que són accessibles, a prioritzar i calendaritzar 
els espais de joc de cada districte que seran 100% accessibles i inclusius, tant des 
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d’un punt de vista físic o cognitiu, tant pel que fa a les estructures de joc com per 
l’accés; 

• atès que més d’un any després cap aspecte d’aquella proposició s’ha complert, des 
del Districte de Ciutat Vella s’insti el Govern a assumir el compromís d’incloure en 
el pressupost de l’any 2023 la dotació necessària per: 

• Garantir que les noves zones de joc i les zones que s’hagin de reformar seran 100% 
accessibles i inclusives, tant per a estructures d’accés com per a estructures de joc. 

• Garantir que a cada barri del districte hi hagi una àrea de joc infantil accessible i 
inclusiva. 

 
b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 

 
4. Proposició amb contingut de declaració institucional al Consell Plenari de Ciutat Vella 

del Grup Municipal Barcelona en Comú: 
 

Tots i totes som conscients que s’apropen les eleccions municipals. La campanya electoral 
s’iniciarà el 12 de maig, però no se’ns escapa que el debat preelectoral s’inicia molt abans i 
especialment en els darrers mesos hem vist com arreu de la ciutat han anat agafant més 
terreny els discursos estigmatitzadors i estereotipats, que atempten contra la dignitat de les 
persones pel fet de formar part d’un grup o col·lectiu en concret. Discursos que s’utilitzen 
per discriminar les persones pel seu origen, nacionalitat, sexe, orientació sexual, creences, 
ideologies o qualsevol altra característica d’alteritat. 
Davant d’aquest context, acompanyant i reflectint el neguit d’entitats veïnals i socials dels 
diferents barris i amb coneixement de diverses entitats i col·lectius de la ciutat, volem 
expressar i compartir la nostra preocupació davant aquests discursos, cada cop més 
desacomplexats, que pretenen atemptar contra la convivència i la diversitat de la nostra 
societat actual. 

 
És per això que demanem al conjunt de les forces polítiques que fugin de la 
instrumentalització d’aquests discursos contra persones i col·lectius i que evitin una mirada 
paternalista que dificulta el seu apoderament i representació en tots els àmbits socials, de 
debat i participació inclosos els consells plenaris del districte, els consells de barri i altres 
òrgans de participació i comissions de treball. 

 
Com a institució compromesa en la lluita contra les desigualtats, el racisme i la xenofòbia, 
l’Ajuntament de Barcelona i el districte de Ciutat Vella no es poden quedar de braços 
plegats. És per aquestes raons que com a Barcelona en Comú, però de manera col·lectiva 
compartint el sentiment d’un conjunt d’entitats i col·lectius participants dels debats del dia 
a dia d’aquest districte, demanem als partits polítics amb representació al consistori que 
aprovin la següent proposició: 
 

- Instar els grups municipals d’aquest districte a no reproduir mai discursos racistes i 
xenòfobs, estigmatitzadors i estereotipats, que atempten contra la dignitat de les 
persones i a evitar, especialment, ser altaveu d’aquests durant el període de 
precampanya ni durant la campanya electoral i a denunciar aquests discursos 
criminalitzadors i/o estigmatitzadors que es puguin produir. 

- Instar les diverses entitats, associacions i col·lectius que participen dels debats en 
òrgans del districte a no reproduir ni fer d’altaveu d’aquests discursos, i a sumar-se 
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al rebuig cap a aquelles conductes que promouen l’odi  o atempten contra la 
dignitat de les persones. 

- Instar els càrrecs polítics que actuen en representació del districte en qualsevol dels 
seus òrgans i els representants d’entitats, associacions i col·lectius que hi participin 
que vetllin perquè aquests espais siguin sempre i en tot moment respectuosos amb 
els drets humans on no hi hagi espai per a la reproducció d’aquests discursos 
estigmatitzadors o que promouen l’odi o atempten contra la dignitat de les 
persones que es puguin produir. 

 
c) Precs 

 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè:  

• atès que la situació de degradació i manca de neteja al Districte de Ciutat Vella és 
insostenible; 

• atès que Ciutat Vella és dels primers districtes en els quals la nova contracta es va 
desplegar i, per tant, hauria d’estar executada al 100%; 

• atès que a hores d’ara ja s’haurien de veure canvis i millores en l’àmbit de neteja i 
manteniment;  

• atès que en els diferents òrgans de participació ha quedat palès que la situació és 
la mateixa després del canvi de contracta.  

El Govern del Districte de Ciutat Vella analitzi i solucioni les mancances i necessitats de 
la nova contracta de neteja juntament amb el veïnat del districte, per tal de poder 
pal·liar la situació de deixadesa i brutícia, dotant-la dels recursos econòmics i humans 
necessaris. 
 

6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 

• atès que aquest any 2022 no s’ha convocat ni una vegada el Consell d’Habitatge de 
Ciutat Vella; 

• atès que al web de l’Ajuntament tampoc hi ha penjada cap acta dels consells 
d’habitatge que s’han fet.; 

• atès que l’habitatge és una de les problemàtiques més importants del Districte de 
Ciutat Vella; 

• atès que hauria de ser una prioritat per al Govern Municipal. 
El Govern del Districte de Ciutat Vella convoqui dos consells d’habitatge abans 
d’acabar el mandat, atès que aquest any 2022; 
es pengin les actes i la documentació al web de l’Ajuntament dels consells d’habitatge 
celebrats el 10 de desembre de 2019, el 26 de febrer de 2020 i el 7 d’octubre de 2021 
abans de finalitzar l’any. 

 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans en què:  

• atès que l’últim Consell d’Habitatge de Ciutat Vella fou convocat en el 2020; 
• atès que l’habitatge és un tema de vital importància a Ciutat Vella; 
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Exigim al Govern Municipal convoqui el Consell d’Habitatge de manera immediata, 
durant el primer trimestre de l’any 2023. 
 

8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans en què:  

• atès que actualment en el districte hi ha grans obres urbanístiques que afecten i 
alteren el trànsit normal pels carrers i avingudes, i això afecta especialment els qui 
tenen problemes de mobilitat i discapacitat visual; 

• atès que reduir les desigualtats i crear estratègies d’inclusió hauria de ser una 
prioritat d’aquest Govern municipal; 

• atès que en altres districtes hi ha taules de treball sobre l’accessibilitat, com per 
exemple a Horta o Nou Barris; 

 Sol·licitem al Govern Municipal la creació d’un Consell Sectorial d’Accessibilitat al 

 Districte de Ciutat Vella. 

 

9. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat en què: 

• atès que la presentació de l’Observatori Contra la Homofòbia evidencia que s’ha 
registrat un 50% d’increment de les incidències vers el 2020; el 2020 van ser 189 i 
el 21, 284, i les dades fins al novembre del 2022 marquen que la tendència serà 
semblant al 2021; 

• atès que a la ciutat de Barcelona fins al novembre del 2022 hi ha hagut 98 
incidències, Ciutat Vella n’ha registrat 14, i és el segon districte de la ciutat darrere 
de l’Eixample. 

Demanem al Govern municipal del districte el següent: 

• Que treballi per aplicar les 26 recomanacions que l’observatori fa per prevenir, 
detectar i intervenir L’LGTBIfòbia, gestionant les que són competència del districte 
i, 

• Que les que siguin competència d’administracions superiors siguin aplicades per 
aquestes administracions. 

 

d) Preguntes 

 

10. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat: 

• Atesos els constants atacs vandàlics al patrimoni arquitectònic de Ciutat Vella; 

• Atès que hem alertat en diverses ocasions d’aquest fet demanant accions 

concretes. 

Quines accions ha dut a terme el Govern Municipal per evitar aquests actes vandàlics i 

quines sancions s’han posat? 
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e) Seguiment de proposicions 

 

11. Seguiment de la proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, 
aprovada al Ple de districte del 20 de maig de 2021 amb el següent contingut:  
«Atès que Metzineres és una entitat que du a terme la seva activitat al districte des de 
fa dos anys, i que la seva activitat està dirigida a un col·lectiu que sobreviu a diverses 
situacions de violències i vulnerabilitat, que es doti de totes les eines i recursos 
necessaris a Metzineres perquè pugui dur a terme la seva activitat i pugui ampliar el 
nombre d’usuàries d’aquest servei.» 
 
f) Seguiment de precs 

 

12. Seguiment del prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat acceptat 
pel Govern Municipal en el Consell Plenari celebrat el dia 19 de maig de 2022 amb el 
següent contingut: 
«Que al proper Consell Plenari del Districte de Ciutat Vella se’ns presenti dins l’informe 
del regidor la informació que faci referència a com es desenvoluparà la campanya 
d’estiu  dels serveis de seguretat i prevenció del districte, en la qual constin els 
recursos ordinaris i extraordinaris dels quals es disposarà per evitar episodis 
d’incivisme, els efectius policials amb els quals es pretén comptar, els punts del 
districte on es reforçarà la presència policial, l’operatiu de platges, així com del 
nombre d’agents cívics que reforçaran el servei i la seva distribució per barris. 
Que en el Consell Plenari de desembre del 2022 se’ns presenti un informe complet 
avaluatiu, quantitatiu i qualitatiu sobre l’estiu 2022 al districte de Ciutat Vella.» 
 

E) DECLARACIONS INSTITUCIONALS 

 
 
Desenvolupament de la sessió  

 
El regidor saluda els assistents, excusa la presidenta del consell i anuncia que ell farà les seves 
funcions, i dona inici a la sessió ordinària del Consell Plenari. 

B) PART INFORMATIVA  

1. Nomenament nous consellers C’s i JxCat 

El regidor comença informant que avui el primer punt no és l’habitual i dona compte del 
cessaments de dues conselleres. En primer lloc, de Julia Barea, que ha deixat de ser consellera 
per ser regidora, i ara és regidora adscrita al districte. El regidor li dona la benvinguda com a 
regidora. A continuació també dona la benvinguda al nou regidor adscrit, Joan Rodríguez, i 
dona compte del cessament de María José Chacón, consellera de Junts per Catalunya.  
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A continuació passa al nomenament del conseller i la consellera que els substituiran, que 
hauran de formular el jurament o la fórmula que considerin d’acatament del seu nou càrrec. 
Per tant, primer dona la paraula a Míriam González Tamayo, la nova consellera del grup de 
Ciutadans perquè respongui a la pregunta: «Jureu o prometeu, per la vostra consciència i 
honor, complir fidelment les obligacions del càrrec de membre del Consell de Districte de 
Ciutat Vella amb lleialtat al rei, i respectar i fer respectar la Constitució i l’Estatut de 
Catalunya?» 

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Sí, prometo. 

A continuació el regidor formula la mateixa pregunta al nou conseller de JuntsxCat Alfons 
Molons i Antius i li dona la paraula perquè respongui: «Jureu o prometeu, per la vostra 
consciència i honor, complir fidelment les obligacions del càrrec de membre del Consell de 
Districte de Ciutat Vella amb lleialtat al rei, i respectar i fer respectar la Constitució i l’Estatut 
de Catalunya?» 

El Sr. Alfons Molons i Antius 

Sí, prometo per imperatiu legal, i em comprometo a servir la ciutadania de Ciutat Vella, que és 
la veritable dipositària de la sobirania.  

El regidor declara que ja són consellers de districte i dona la paraula a les persones que han 
deixat de ser conselleres i també als grups municipals perquè s’acomiadin i donin la 
benvinguda, si ho volen. En primer lloc, dona la paraula a Julia Barea.  

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, president. Bé, primer de tot, m’agradaria començar donant les gràcies a tots els 
treballadors d’aquesta casa, tots els serveis municipals, i a totes les persones que treballen en 
aquest districte. Els polítics passem dia rere dia, però al final sou vosaltres els que treballeu i els 
que feu que aquesta administració sigui una gran administració.  

En segon lloc, m’agradaria donar les gràcies a les entitats, veïns i veïnes, comerciants, 
associacions, que avui sou poquetes, però si que és veritat que sou molt representatives en 
aquest districte, i crec que m’heu ensenyat tant que allà on vagi puc dir amb gran honor que he 
sigut consellera de Ciutat Vella.  

Com sempre dic, sou vosaltres el motor d’aquest districte, que fa que visqui i que perduri 
sempre, cada dia, 365 dies l’any, 24 hores, 7 dies a la setmana. Jo avui no m’acomiado, sinó 
que és una parada, no?, una miqueta. Passo a ser regidora adscrita a aquest districte, i jo crec 
que les meves funcions canvien, però em mantinc amb les meves idees, i sobretot mantinc 
aquesta defensa sobre un districte tan necessari i tan important com és Ciutat Vella.  
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És veritat que ara canvio una miqueta de responsabilitats, però crec que aquestes 
responsabilitats encara em fan sentir molt més orgullosa de poder dir que he estat a Ciutat 
Vella i que he de seguir lluitant per aquest districte, vagi on vagi. I estic molt tranquil·la, perquè 
les dues persones que es queden, es queden i coneixen molt millor el districte que jo, i estic 
convençuda que tant el Tahir com la Míriam sabran estar molt més a l’altura que moltes altres 
persones. I també, ja que tinc l’oportunitat, sí que m’agradaria donar la benvinguda al nou 
conseller de Junts, a l’Alfons Molons, i acomiadar-nos formalment de la María José, que allà on 
estigui sabem que hi serà i que lluitarà sempre pel districte de Ciutat Vella, però no podia 
deixar de dir-ho avui en aquest en aquest plenari, així que les noves responsabilitats venen però 
Ciutat Vella perdura.  

(Aplaudiments.) 

El regidor li agraeix la intervenció i dona la paraula a la nova consellera Míriam González.  

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Agradezco la confianza que ha dado el Grupo Municipal de Ciutadans para ocupar este puesto, 
porque las personas no se reemplazan, solo se sustituyen los cargos, y que estamos de paso, y 
soy consciente de ello. Y quisiera vivir esta experiencia, que van a ser quizá algunos meses, de 
una manera que sume y aporte durante este tiempo. Muchas gracias.  

(Aplaudiments.) 

El regidor dona la paraula al nou conseller Alfons Molons Antius. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Bé, doncs per a mi és un honor agafar avui el relleu a la María José, que va fer molt bona feina 
fins al moment que ha arribat de substitució. Amb l’esperit de seguir treballant per als 
ciutadans i ciutadanes de Ciutat Vella i amb la il·lusió de construir cada dia un espai millor, per 
les persones que viuen aquí i amb els serveis que es donen, doncs impulsar totes les propostes, 
perquè als que us toca el govern, doncs ho tireu endavant. Per tant, el que he dit, un honor 
poder estar en aquest plenari.  

(Aplaudiments.) 

El regidor demana als grups municipals si volen també donar-los la benvinguda i acomiadar-se, 
començant pel Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Sí, gràcies. Bé, simplement agrair la feina que han fet. La María José espero que ho vegi online, 
o ja li comunicarem després, per una altra via, però agrair la feina que han fet les dues 
conselleres sortints, perquè sé que són dues dones que són molt valentes, que han lluitat pel 
districte amb ungles i dents, des que van entrar, des d’abans, des d’aquí, des d’altres àmbits, i 
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que, bé, em sento com molt orgullosa, com a dona també, de tenir companyes com les que 
hem tingut. I també donar la benvinguda als dos nous consellers, i re, donar-los molta sort en 
els camins que emprenen a totes dues, o tots quatre, i re, això.  

El regidor intervé a continuació en representació del Grup de Barcelona en Comú. 

Bé, doncs, per començar, donar-vos les gràcies a les dues, que espero que la María José ens 
estigui seguint. Julia i María José, heu sigut, crec, un exemple de conselleres implicades, molt 
implicades en la vida de ser consellera, que no és una vida gens fàcil. Sempre hem dit de la Julia 
que deu ser de les que es llegeix o s’ha llegit els informes de regidoria de pe a pa durant anys, 
cosa que realment té mèrit, tenint en compte com hem elaborat aquests informes de regidoria. 
I la María José, com sempre, ha estat molt, molt, molt propera, en el barri on va néixer, però no 
només això, sinó a tots els barris del districte de Ciutat Vella, i ha tingut molt clar quines són les 
necessitats de veïns i veïnes. I desitjar-vos, tant Míriam com Alfons, doncs, molta sort, que 
gaudiu d’aquesta experiència, és una experiència intensa; doncs això, que la gaudiu, i també 
que puguem treballar amb el meu grup, el Grup de Barcelona en Comú, que puguem treballar 
junts. 

A continuació, el regidor passa la paraula al grup del PSC.  

La Sra. María José Arteaga Muñoz 

Bé, doncs jo, des del nostre grup, també volia donar les gràcies a la María José Chacón, que la 
trobem a faltar avui, a la Julia Barea sobretot també, pel bon tarannà a l’hora de fer política, 
que per a mi és molt important, perquè és el que defensem sempre, que a la política es pugui 
parlar i es pugui compartir, sense arribar a barallar-nos. Perquè podem pensar de diferent 
manera, però no realment hem d’arribar a moments polítics com estem vivint en altres llocs. I 
jo crec que des de Ciutat Vella aquest tarannà s’ha mantingut, i és una part molt important. I 
donar la benvinguda als nous que han arribat ara de consellers, els dos companys, felicitats i 
benvinguts.  

El regidor dona la paraula al Grup de Ciutadans. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Pues, primero de todo, muchísimas gracias al trabajo realizado durante este tiempo. Julia y 
María José realmente han hecho un trabajo, se ha luchado por los derechos de todos. Y yo creo 
que seguiremos. Julia, por ejemplo, como bien ha explicado ella también, seguirá luchando por 
los derechos de la ciudadanía, que ahora es un poco más amplia, ¿no? Antes era solamente 
Ciutat Vella, y ahora lo hará en los diez distritos, ¿no?  

Y a más a más, pues damos la bienvenida también a los dos nuevos consellers. Sabéis que hay 
mucho trabajo por hacer aquí en Ciutat Vella, y seguiremos juntamente, aunque tenemos una 
ideología política distinta, pero los problemas son los problemas de ciudad del distrito. Y 
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seguiremos trabajando juntamente para poder acabar con los problemas que haya, si 
podemos. Gracias.  

El regidor dona la paraula al Grup de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Aquí m’auto... Bé, doncs repeteixo, les gràcies també a la Julia, que sé per la María José que 
havíem treballat a vegades colze a colze i compartint espais. I la benvinguda a la companya, 
per fer, com ha dit qui m’ha precedit, que les ideologies polítiques són unes, però els problemes 
que té un espai, una ciutat, un districte, són els que són, i per tant, s’ha de treballar per 
solucionar-los.  

Gràcies. 

2. Modificació del Cartipàs de Ciutat Vella  

El regidor dona la paraula a la consellera tècnica per al següent punt de l’ordre del dia, que és 
la modificació del cartipàs obligada per aquestes incorporacions.  

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sí, molt ràpid. Ja s’han avançat alguns detalls. Bé, reconèixer la Julia Barea Sánchez i el Joan 
Rodríguez Portell, que s’incorporen com a regidors adscrits al plenari, a les comissions 
consultives i a l’audiència pública del districte. L’Alfons Molons i Antius i la Míriam González 
Tamayo, que s’incorporen com a conselleres del Consell Plenari i l’audiència, i com a portaveus 
a la Junta de Portaveus dels seus grups respectius. L’Alfons, serà també el conseller referent de 
la resta d’espais de govern, tant de govern com de participació. I la Míriam s’introdueix com a 
membre de Ciutadans a la consultiva de Via Pública, Seguretat, Mobilitat, Prevenció i Serveis 
Municipals, els consells de Barri del Gòtic, del Casc Antic i Barceloneta, al Consell de Gent Gran, 
d’Habitatge, de Dinamització Econòmica i els consells d’Equipaments.  

Destacar també la supressió en el cartipàs, com es fa a la resta de districtes, després de 
l’aprovació del nou Reglament de Participació del Consell Ciutadà, que com haureu vist, la resta 
de grups apareixen en vermell perquè ja al proper cartipàs, doncs, no tindrà efecte.  

3. Despatx d’Ofici 

Sobre el següent punt, Despatx d’Ofici, el regidor informa que el tenen tots els grups en el que 
els van entregar a la Junta de Portaveus.  

4. Informe de Regidoria 

El regidor informa que respecte al següent punt, l’informe de regidoria, són 18 minuts en tres 
torns per al regidor, i 9 minuts en tres torns per a la resta dels partits. I, per tant, comença ell 
amb l’informe.  
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Bé, doncs, tornem a tenir un informe de Regidoria extens, en el qual hem incorporat tres 
annexos pel que fa a l’estiu i als usos de les pistes de petanca i a les pistes esportives. I aquests 
han sigut uns mesos des de l’últim plenari en els quals hi ha, com sempre, algunes novetats que 
em semblen destacables d’explicar. La primera és que ja ha entrat en vigència la limitació de 
les persones que podran anar a circular en un grup turístic, amb finalitats turístiques, pel 
districte de Ciutat Vella. Ja ha passat a l’aprovació definitiva i, a partir de l’1 de març, hi ha 
unes limitacions de vint persones, que farem evidentment complir i, a més a més, hi ha 
l’obligatorietat de no aglomerar alguns dels espais més sensibles dels nostres barris. 

Aquesta és una experiència novadora, una normativa novadora que haurem de posar en 
pràctica a partir del mes de març, també atenent a les necessitats de la indústria del turisme, 
però sempre amb la voluntat de prioritzar la vida quotidiana en els nostres barris i sobretot en 
el barri Gòtic, que és el que més pateix aquesta presència abusiva. Una presència abusiva 
moltes vegades en alguns carrers i places que és conseqüència d’un model de ciutat que 
d’alguna manera s’ha de trencar, perquè està clar que no és un model que estigui al costat de 
la vida, sinó que està més aviat al costat dels interessos econòmics.  

D’altra banda, també informar que ja estan també en vigor algunes de les restriccions que 
havíem comentat que faríem, per atendre la necessitat de reduir el soroll en horari nocturn. 
Hem reduït els horaris en activitats econòmiques a divuit carrers del districte, al carrer Joaquim 
Costa, Tigre, Emili Vendrell, Guifré, Escudellers, Arai, Vidre, Nou de Zurbano, Còdols, Carabassa, 
fent avançar el tancament de les terrasses a les onze de la nit durant tota la setmana, la 
restauració a les dues de la matinada, i les botigues d’alimentació a les deu de la nit.  

Per tant, tenim gairebé un centenar d’activitats econòmiques de les quals avancem el 
tancament, amb aquesta voluntat de millorar la vida de veïns i veïnes. I al costat d’aquestes 
implementacions d’horaris, el que hi ha també és un dispositiu de Guàrdia Urbana i equips de 
carrer per garantir, primer, el compliment i després que el que passa després d’aquests 
tancaments sigui que hi ha el màxim silenci possible. És una nova normativa també inèdita, 
igual com la dels grups turístics, i que haurem d’anar ampliant. 

Les properes zones seran Allada Vermell, després Almirall Churruca, i ja he dit en alguns llocs 
que haurem de continuar per altres espais. Per tant, diguem que tenim aquesta limitació, tenim 
la ZATHN, i avui mateix hem fet l’aprovació inicial de la modificació del Pla d’usos de Ciutat 
Vella, també amb la voluntat de restringir l’obertura de nous locals que no atenen a la 
demanda de veïns i veïnes, sobretot pel que fa a supermercats, els supermercats mitjans i els 
supermercats més grans, però també els forns de pa amb obrador, que serveixen per fer 
menjar per emportar, i en aquest cas també el que fem és obrir la possibilitat que hi hagi 
teatres a Ciutat Vella, que en el pla d’usos ho teníem restringit. Per tant, estem tirant endavant 
tota una sèrie de normatives urbanístiques que el que sempre estan és al costat de veïns i 
veïnes.  

Hem començat també a desenvolupar el programa «Protegim les Escoles a la Barceloneta», i 
m’agradaria aturar-me també en temes de delinqüència i seguretat. Hem inaugurat la nova 
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comissaria de Nou de la Rambla, per tant, Ciutat Vella ja té tres comissaries, la de Joan de 
Borbó, la de la Rambla i la de Nou de la Rambla, en la qual per fi la Guàrdia Urbana del 
districte, que hi ha més de 400 agents, doncs, tenen unes instal·lacions dignes, i en la qual 
poden treballar correctament. Per tant, la nova comissaria. 

També volíem fer incidència en les dades policials, i com ha sortit en mitjans de comunicació, i 
també reconegut per Mossos d’Esquadra, etcètera, que, efectivament, les dades, pel que fa a la 
delinqüència a Ciutat Vella i a la ciutat, estan baixant. Afortunadament, hi ha una tendència, 
que és una tendència molt positiva, que té a veure amb tota la feina de prevenció que s’està 
fent i, a més a més, amb la col·laboració amb Mossos d’Esquadra i Guàrdia Urbana.  

I també, i sense de cap de les maneres baixar la guàrdia ni ser ingenu, doncs, poder dir que tota 
la intervenció que s’està fent per part de la Guàrdia Urbana i de tècnics de Salut a les zones 
més impactades pel consum de drogues o per la presència de traficants, està tenint també una 
efectivitat bastant interessant, perquè hem incrementat equips, estem millorant també quina 
és la disposició de l’espai públic, i se segueixen tancant punts de venda i espais en què es 
consumeix, l’últim aquesta setmana, ahir, al carrer Sant Pau, 63, si no m’equivoco, però fa dos 
dies al carrer Aurora, etcètera, etcètera. Per tant, seguim endavant amb aquestes polítiques 
pel que fa a l’atenció o a la prevenció de la delinqüència, amb una especial atenció al 
narcotràfic, i després també al soroll.  

Dir-vos també que seguim, malauradament, amb les inspeccions de les terrasses, que no s’han 
d’aturar de cap de les maneres. Hi ha fins a 249 expedients sancionadors oberts en aquest 
període, entre finals de setembre i mitjans de novembre. Per tant, en menys de tres mesos hem 
hagut d’obrir gairebé 250 expedients sancionadors. S’han ordenat sis retirades, i seguim 
retirant totes aquelles que ja no han de consolidar, que ja s’ha comunicat que no s’han de 
consolidar, i que es continuen mantenint.  

També dir-vos que el Pla d’acció del Pou de la Figuera segueix endavant. Hi ha noves 
intervencions, amb més bancs, amb l’accessibilitat de la tarima, que ja ho havíem explicat. Per 
fi hem pogut fer el canvi de les porteries, també per donar unes dinàmiques diferents a l’espai 
de jocs. I fa quatre dies també s’han instal·lat bancs, per exemple a la plaça comercial, o hem 
acabat la intervenció a la plaça Cucurulla, per tant, això que en diem «veïnalitzar» els espais 
públics de Ciutat Vella: més bancs, més espais per ser-hi, més espais per poder estar, i no 
només per transitar.  

D’altra banda, algunes altres informacions que trobareu a l’Informe de Regidoria, les 
inspeccions també, totes les inspeccions del compliment de tot el tema de la recollida selectiva. 
I bé, doncs segueixen endavant les obres de la Via Laietana, de les Rambles, del Casal de Gent 
Gran del Casc Antic, que està en temps i, per tant, després de l’estiu podrem inaugurar-lo.  

I pel que fa a neteja, doncs per fi ja podem dir que hem augmentat la plantilla fins a un 6 per 
cent, un 8 per cent els equips, un 24 per cent d’increment en la capacitat de recollida en els 
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contenidors i en la freqüència. I també estem treballant tot el tema del bus a demanda, que 
arribarà, ha d’arribar també a la Barceloneta.  

El regidor obre el torn dels grups municipals, i els recorda que tenen nou minuts d’intervenció.  

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Avui estem a l’últim plenari de l’any, i gairebé del mandat. Avui hauríem de repassar els 
resultats dels seus gairebé vuit anys de govern, i normalment per a tots els governs és un 
moment per explicar la seva política, un moment bo. Però en la seva documentació, que ens 
han fet arribar, 178 pàgines d’informe de regidor més tres annexos, sol·licitats per l’oposició, 
només es reflecteix una justificació de desgovern general, perquè no és garantia de res fer 
moltes coses; amb només bones intencions no es pot governar una ciutat, i vostès han 
demostrat que no saben gestionar. Ciutat Vella demana a crits solvència, demana rigor, 
demana ordre, demana competència. Diguem-ho clar: hem de passar del tacticisme a 
l’estratègia, de la improvisació a la planificació, i crec que, sincerament, des de l’oposició 
sempre hem tingut la mà estesa per ajudar-los, però la veritat és que no ens n’hem sortit.  

Vostès sempre han recriminat que no aportem, i sempre li contesto que l’informe de regidor 
serveix per fiscalitzar la seva feina, i que la part d’impuls i control és on aboquem les nostres 
propostes. Però avui, des del Grup d’Esquerra Republicana a Ciutat Vella li voldríem comentar 
alguna de les nostres propostes, i em centraré en les que ens han aprovat en aquest plenari, 
com el manteniment de l’arbrat, que ja vam advertir al principi del mandat, on es veia la 
deixadesa del manteniment del verd del nostre districte. Des de llavors, hem patit accidents, 
arbres caiguts, falta de llum als carrers perquè no es feien podes. Crec que ja és un problema 
endèmic, però segons vostès i el seu quadre, està solucionat.  

Diverses vegades hem parlat de la neteja. Bé, ara mateix vostè mateix; el meu company també 
ho farà després, en el prec que presentem, i les excuses al principi eren que estava per finalitzar 
la contracta, i les d’ara són que està començant la contracta, però el resultat és el mateix: està 
brut.  

L’habitatge públic també és un tema especialment sensible per al nostre grup: el manteniment 
de les finques públiques, els espais comuns que tenen, i també la sensació d’inseguretat de 
moltes d’elles. Segons les seves dades, els problemes estan resolts, però crec que moltes 
vegades nosaltres demanem una visió general i continuada, és a dir, un canvi de la manera de 
fer, i vostès veuen la solució immediata a les problemàtiques, i anem apagant focs. I en aquest 
cas és literal, com va passar a Nou de la Rambla, problemes que nosaltres ja havíem detectat i 
denunciat molt abans.  

També vam negociar la restauració de l’Hivernacle, cosa que ja s’està fent i ens alegra, però en 
l’acord de plenari al qual vam arribar demanem un procés de diàleg per determinar els usos. 
Esperem que es faci i puguem gaudir d’un espai per als veïns i les veïnes de Ciutat Vella, i no 
assabentar-nos per una nota de premsa de quins seran els futurs usos.  
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Al final, el que li volem expressar és que nosaltres, les proposicions i els precs els hem treballat 
amb la ciutadania, amb entitats i amb tots els agents socials que hem trobat. Perquè la 
política, des d’Esquerra Republicana, sobretot des del nostre grup de Ciutat Vella, es basa en 
arribar a acords i fer lligams que es reflecteixin als nostres barris. I vostès, durant quatre anys, 
han menystingut la nostra feina, falta de coordinació, falta de transparència, falta de diàleg, 
que al final del mandat ja poc es pot fer per canviar-ho. Com a exemple, l’informe del regidor 
més els annexos. Els heu fet arribar dilluns a la tarda, sense cap presentació dels informes 
sol·licitats pels meus companys de l’oposició. No hi ha temps literal per estudiar-se tot l’informe 
del regidor, són 278 pàgines i tenim de consultar assessors. 

Quan es convida la representació institucional de l’Ajuntament, de la que formem part 
l’oposició, tampoc ens avisen. És una constant. Enviem missatges que mai es contesten. Mai, 
fora d’aquest espai, ens hem trobat amb una situació igual. En una feina seria impensable, 
això. Perquè, com sempre diem, l’objectiu ha de ser comú, i és la millora de Ciutat Vella. Ho 
hem tractat a juntes de portaveus, no és la primera vegada que ho comento en aquest espai. 
Les justificacions són múltiples, però el resultat sempre és el mateix, és el menyspreu. I, 
sincerament, crec que a dia d’avui, Barcelona no té govern, té dos partits que es reparteixen el 
poder, sovint actuen en paral·lel i defensant posicions contradictòries, com passa a la Llosa de 
Sant Antoni. Sense projecte, sense una idea clara de ciutat, el seu desordre es trasllada l’espai 
públic als carrers i a les places, i la víctima és Ciutat Vella. Cal retornar Barcelona als seus 
ciutadans. El seu govern no escolta, és incapaç de teixir acords amb el teixit associatiu, 
empresarial o amb la mateixa ciutadania. Un desgovern que, més enllà de les proclames, no és 
capaç de gestionar amb èxit. La representació d’un cicle esgotat, ho sento molt. Gràcies.  

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Gracias, regidor. Primero que nada, me quiero tomar la libertad de desearles a los presentes y 
a lo que están en streaming unas felices fiestas a lo que lo festejan, una feliz Navidad y feliz 
Janucá.  

Este informe nos da una radiografía del estado en que se encuentra el distrito. En el caso de las 
pistas de petanca, es un informe que revela el mal estado. De las diez pistas que hay, solo siete 
se usan, y de ésas, una solo está en condiciones óptimas. La gran problemática que se repite en 
todo esto es la suciedad, excrementos de perro y basura. Por ello, no es equívoco decir que 
realmente la mayoría de las pistas son una extensión de un pipican. Esto genera molestia, 
evidentemente, a los usuarios, y los expone a situaciones que pueden generar insalubridad.  

Respecto al uso de equipamiento deportivo, el informe revela la alta necesidad de contar con 
mejores y más instalaciones deportivas, y en las que hay, tener mejor mantenimiento. De 
acuerdo al informe, las pistas de cricket no son aptas per a la práctica del deporte. En las pistas 
de skate no se puede entrenar. A las canchas de futbol les falta mantenimiento y no son 
óptimas para la práctica. Además, hay actividades que se superponen por la demanda en las 
mismas franjas horarias de los centros deportivos. En suma, la realidad es que no existen lo 
espacios adecuados para la práctica deportiva en el distrito. 
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Y respecto a la campaña de ruido del verano, ha fracasado en los cuatro barrios. Ha 
aumentado el alza de la incidencia entorno al ruido, incremento del incumplimiento del horario 
nocturno, la pernoctación y la venta ilegal de alcohol. En suma, el incivismo continúa.  

Y si hablamos de promoción económica, se espera que se promueve algo. Esto significa 
proteger, organizar, favorecer, impulsar o apoyar al comercio. Pero el comercio sufre de un 
deterioro sistemático por parte del gobierno municipal. Ejemplo claro de esto es la campaña de 
Navidad, carente de acciones directas en las zonas de caídas por la afectación de obras como 
son la Rambla y la Vía Laietana.  

Hablemos de cultura. En este gran informe, de más de 280 páginas, el apartado de Cultura se 
resume en 25 líneas y dos fotos en blanco y negro. Informe que se realizan 71 programaciones 
en los Cuatro Ágora. Estas 54 son: programas de radio y tertulia, 4 conciertos, 5 actividades 
infantiles y 7 de teatro, danza y deporte. Pues todo eso suma 70, no 71. Si hay un fallo así, 
habrá muchos fallos en el informe.  

Barcelona es una ciudad que convoca a los artistas a venir, y no es solo porque tiene playa, 
porque hay otras ciudades que tienen playa. Tampoco es por su arquitectura, porque hay otras 
ciudades que son monumentales. Y no sólo porque la comida es buena, que lo es, sino también 
porque es una ciudad que ofrece montaña, playa, diversidad y cultura, o lo era. Convoca ser 
una fuente de inspiración para los artistas, y tenemos la suerte de que en este distrito viven 
muchos de ellos, grandes profesionales que han elegido Ciudad Vella para crear. Pero cuando 
llegue el momento de entregar su trabajo, muchos de ellos se tienen que ir de gira fuera, a 
otras ciudades. Y, ¿por qué? Porque, principalmente, el gobierno municipal impulsa las 
actividades a nivel amateur, y eso está bien, porque crea espacios de expresión. Pero también 
se debe dar espacio a nuestros artistas profesionales, porque los tenemos.  

Algunas reflexiones. Si ustedes tienen que ir al médico al médico por una enfermedad, ¿qué van 
a elegir, al médico que es profesional o al que estudió un año de la carrera? Estarán dispuesto, 
evidentemente, a pagar por el profesional. ¿Y por qué con nuestros artistas tiene que ser lo 
contrario? Si hablen con ellos, verán que, si se organiza un evento, muchos de ellos, si tú les 
dice que está el ayuntamiento detrás, te dirán que no, que no participa. Y, ¿por qué? Porque el 
ayuntamiento, primero, siempre aspirará a que el artista, si es del barrio, lo haga gratis. O en 
contraprestación, en una sala en ensayo, como sucedió con la actuación del grupo de impro en 
el Ágora de las Ramblas, sus dos actuaciones. Y, segundo, porque es un mal pagador. Una 
actuación la pagan a posterior, pero muy, pero que muy tarde. Y la facturas y el alquiler no 
esperan. Y lo artistas tienen esa manía de querer cobrar por su trabajo y vivir del arte.  

Y no vamos a ahondar en el tema de subvención, porque cuando se habla eso, se piensa que 
hay mucho dinero. Subvención, ¡oh! No, estamos hablando de 1.000 euros, 3.000 euros, y 
rásgate las vestiduras si te dan 3.000 euros. Y solo se subvenciona, como máximo, el 50 por 
ciento.  
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Todo este entramado. lo que genera es que haya un desánimo por parte de los artistas de 
hacer cosas de calidad. Pero aquí surge el doble estándar, la doble moral, porque resulta que 
cuando se trata de convocar a un artista de fuera al Grec, se coge el teléfono y se le pregunta: 
¿Cuánto cobra? / 3.000 euros. / Vale. Pues bien, me parece bien que le paguen 3.000 euros, si 
lo vale su espectáculo. Pero luego, cuando un artista local te pida cobrar 1.200 por su trabajo, 
págalo, porque él sabrá lo que le costó este trabajo.  

En el fondo, el gobierno municipal lo que promueve es una culturilla. Tomo prestada esta 
expresión, acuñada por un grupo de artistas de Barcelona. La culturilla. Pues a Ciudadanos nos 
gusta la cultura, sea escrita con c o con k, y pongo el foco en este tema porque, como me dijo 
en su momento Núria Santamaría Ruiz, los artistas no se deben preocupar de elaborar informes 
o de la burocracia, deben ocuparse de crear. Tenemos grandes creadores que se deben apoyar. 
Por eso se requieren acciones. Si existe regulación para los músicos tocar en la calle, ¿por qué 
no habilitar espacio para el arte de calle, como disciplina? El distrito, en realidad no cuenta con 
equipamiento óptimo para desarrollar actividades de calidad. Por ejemplo, no hay espacio para 
desarrollar actividades de circo, aéreos, zancos o lucha escénica con arma. No hay altura o 
espacios diáfanos para estas actividades. Los centros cívicos se desdoblen por intentar dar 
respuesta a la alta demanda de artistas amateurs y profesionales, que buscan un espacio para 
ensayar y crear.  

Las salas pequeñas y grandes del teatro se centran solo en el Raval y el casco antiguo. No hay 
espacios formales para la creación en el Gótico ni en la Barceloneta. Por eso, pedimos activar 
algunos espacios de calle, es necesario. Y no nos referimos a las Ramblas, sino a espacios como 
son las plazas. Los artistas de calle demandan esto. Si existieran estos espacios, incluso 
vendrían grandes artistas de otras ciudades a mostrar suerte. No tengáis miedo de los artistas. 
Estos deben volar libremente, sin ataduras políticas. Ellos son el respiro de la sociedad, el 
espejo que la refleja. El Pepe Grillo en el oído. El bufón que le rebela a la reina que va desnuda. 
Gracias.  

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Bé, reitero en aquesta primera intervenció l’agraïment a la María José, i un 
petit repàs de tota la feina feta. Durant aquest temps, s’han fet 16 proposicions, 30 precs, 2 
preguntes. Això és una feinada, sent un grup d’un sol conseller. A més de la presència i 
proximitat al carrer, una manera de fer política que la gent de Junts entenem com a única, 
estar prop dels ciutadans i ciutadanes i escoltar-los.  

Hem fet incidència en temes com la participació, l’augment i millor servei de la Guàrdia 
Urbana, accions per a la gent sense llar, per a més i millor transport públic, més suport al 
comerç, millora i conservació del paisatge urbà, cablejat, sobre el nomenclàtor, pisos buits, 
ensenyament, habitatge, estat dels paviments als carrers, de promoció, difusió i conservació 
del modernisme. Sobre més suport i atenció a la prevenció de les drogodependències, potenciar 
l’ocupació, prevenció de l’incivisme, millora de la mobilitat, conservació i neteja del patrimoni 
històric, que es generin nous equipaments, promoció del Modernisme, avui sobre àrees de joc, 
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temes LGTBI i incivisme. Moltes coses no s’han impulsat o gestionat. Altres ni tan sols han estat 
acceptades. Sense entrar en més detall, totes aquestes aportacions són un bon programa 
d’acció de govern que esperem que en el futur el puguem aplicar.  

Malgrat el que ens han presentat a l’informe, la seguretat segueix sent la principal preocupació 
de la ciutadania, de Ciutat Vella i de Barcelona, segons els baròmetres municipals. Segons el 
baròmetre principal, el principal problema que diu el baròmetre de la ciutat és la seguretat, 
amb un 22 per cent de les persones que ho consideren així. El següent és la neteja, amb un 11 
per cent. Una de les dades més greus, segons aquestes enquestes, un 82 per cent de les 
persones que pateixen un delicte no el denuncien. Potser perquè no estem a prop de la gent. 
Aquells que encara no en disposen, poden parlar també de la necessitat de disposar d’unitats 
nocturnes pròpies de la Guàrdia Urbana, com es va demanar a inicis del mandat.  

També cal destacar el paper que des de Junts per Catalunya hem tingut a l’hora de presentar 
al·legacions als pressupostos, ja que per millorar la seguretat ciutadana, hem demanat 
material i dispositius perquè els agents puguin detectar armes blanques. 

La neteja, un altre dels problemes, juntament amb la seguretat. La neteja és, a més, la principal 
preocupació de la gent. Avui, entrant, just davant de la seu d’aquí, del districte, els contenidors 
estan plens a vessar. La ciutat està molt bruta i la ciutadania no percep les millores en el canvi 
de contracte del servei de neteja. Malgrat ser la ciutat que més despesa per càpita genera en 
matèria de recollida de residus, continuem sent una ciutat bruta. Més despesa no implica millor 
gestió, i més si la fan ells. Així, exemples propis que podríem posar a tots els barris del nostre 
districte. 

La mobilitat. Aquests dies tenim encara obres a tot arreu al districte. No s’ha fet cap actuació 
per al comerç, per poder minimitzar tota la problemàtica que donarà l’augment de trànsit per 
totes aquestes festes, molts comerços estan amagats al darrere de les tanques de les obres i, 
per tant, semblaria obvi que s’hauria de fer. La mobilitat és important, i el nostre model 
conjumina ecologia, eficiència energètica i tecnologia. Volem una Barcelona hiperconnectada, 
on el ciutadà, aprofitant les mides i la compactació de la ciutat, pugui desplaçar-se. Podem 
veure en les enquestes que un 41 per cent utilitza el transport públic, i un 33,1 va a peu. Per 
tant, la ciutadania ja està utilitzant bé el seu recurs. La bicicleta, que a vegades li donem un 
gran espai, només és un 2,2 per cent.  

Cal que siguem crítics amb el tema de les polítiques de mobilitat. Ataquem el transport privat 
sense fer millores significatives al sistema de transport públic. El tema de les súper illes, que no 
ens afecta a nosaltres, els carrils bici, que hipotequen la circulació de turismes i motos en 
determinats carrers, la congestió de carrers propers a altres carrers que es volen pacificar, i 
encara no sabem quin resultat tindrà tot el canvi de la mobilitat amb les obres de la Via 
Laietana. Queden molts temes a resoldre que ja porten temps esperant. El mandat s’acaba, i 
massa coses quedaran al tinter.  
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I preocupant no és que manquin coses per fer, és que moltes coses han anat a pitjor, sobretot 
la percepció de les persones, i l’orgull de pertànyer a la ciutat i a Ciutat Vella a vegades ha 
minvat, i el que hem de fer és treballar perquè aquest orgull creixi i la gent tingui els serveis que 
es mereix.  

El regidor passa a fer el seu segon torn d’intervenció. 

Molt bé. Doncs, faig el segon torn. Doncs sí, sí, Alfons, hi ha moltíssimes coses que són 
problemes estructurals, i són problemes que són de llarga durada. I que, per tant, necessitem, 
crec, el treball conjunt amb d’altres administracions, per poder los tirar endavant i per millorar 
les condicions de vida dels veïns i de les veïnes de Ciutat Vella. I per acabar amb aquesta xacra 
de les desigualtats que tenim a la ciutat i que tenim a Ciutat Vella. I a això, un districte sol no 
s’hi pot enfrontar, i una ciutat sola tampoc no s’hi pot enfrontar. Per tant, necessitem, sí o sí, 
que hi hagi una voluntat política de totes les administracions, per posar el focus en aquestes 
polítiques. Perquè no pot ser de cap de les maneres que l’Ajuntament de Barcelona tingui 
milers de llits per a persones sense sostre, i a la resta de Catalunya no n’hi hagi, o n’hi hagi 200 
només. O no pot ser de cap de les maneres que no hi hagi serveis o centres de consum 
supervisat per a persones drogodependents, que totes estiguin a Barcelona, i a la resta de 
Catalunya hi hagi quatre. A Barcelona n’hi ha deu.  

Per tant, necessitem, sí o sí, que hi hagi polítiques valentes i efectives de país, per tirar 
endavant alguna de les problemàtiques que tenim, que són estructurals. I un regidor del 
districte el que ha de fer és intentar empènyer tant com sigui possible, tant l’Administració 
municipal com la resta, per poder solucionar això. Per exemple, quan tindrem una solució per al 
CAP del casc antic? Quan la conselleria de Justícia, ara mateix en mans d’Esquerra Republicana, 
farà ja la cessió perquè el CAP del casc antic estigui en un solar que té buit des de fa una 
dècada? Doncs avui per avui, el secretari general de Justícia no sap si ho farà. Per tant, 
necessitem ja la cessió del CAP dels antics jutjats per poder hi posar el CAP del casc antic.  

Nosaltres hem aconseguit solucions per a algunes coses. Us en diré algunes: dos CAP, el CAP del 
Gòtic, que permet, a més a més, que hi hagi 70 habitatges al Gòtic, a més a més que hem 
comprat Arai, 3, que hem comprat Jaume Giralt, 7, que tenim un acord amb Compte de Santa 
Clara, 80, a la Barceloneta, o d’altres. I que hem activat totes les promocions que vam comprar 
en el mandat passat. A més a més de tot això, aconseguirem desbloquejar fins a 70 habitatges 
al Gòtic.  

Com que la Generalitat no vol fer residències de gent gran, perquè no en fa a Barcelona, 
nosaltres hem de tirar endavant un casal de gent gran, conjuntament amb una dotzena de 
pisos per a persones grans també, que és allò que més s’assembla a una residència. Generalitat 
de Catalunya vol fer una residència per a la gent gran de Ciutat Vella? Busquem espais. Avui 
per avui, des de fa molt de temps, des de fa dècades, que no en fa. Per tant, les hem de fer 
nosaltres, quan segurament no ho hauríem de fer. L’obra tira endavant, eh?, també. 
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Hem tirat endavant també les obres de la Rambla i les obres de la Via Laietana, allò que era 
impossible. Doncs les tenim totes dues funcionant. Onze milions d’euros per al Pla de 
Desenvolupament Econòmic al districte de Ciutat Vella, incrementant molt el que teníem 
abans. Vint-i-quatre locals als baixos de protecció oficial, i més de mitja dotzena a l’«Amunt 
Persianes». I ara estem esperant una altra convocatòria.  

Centenars de desnonaments aturats –centenars de desnonaments, aturats. Quan la Generalitat 
de Catalunya no hi haurà una secretaria General d’Habitatge, sinó que hi haurà un conseller 
d’Habitatge que entomi les polítiques d’habitatge? Nosaltres som el primer govern des del 
2015 que tenim un regidor d’Habitatge, i estem tirant endavant tots els projectes que es van 
comprar en el mandat passat, i els actuals. Amb fórmules molt novadores, com, per exemple, la 
del gimnàs de Sant Pau. Aquell projecte, pel que absolutament tota l’oposició es va posar en 
contra del govern, i que cap va aportar ni una sola solució. Doncs ja la tenim. I a més a més, 
podrem fer habitatge, a Ronda Sant Pau i a Reina Amàlia, 10. Un altre d’aquests conflictes 
solucionats. 

Més de 200.000 euros invertits en l’increment de la il·luminació, per exemple, a tot el districte 
de Ciutat Vella. O més Guàrdia Urbana que mai. Els «anti Guàrdia Urbana» han posat més 
Guàrdia Urbana que mai. I la nova comissaria, que és al carrer Tàpies i no Nou de la Rambla, 
com he dit abans, és un compromís, és una demostració del compromís ferm amb la lluita 
contra la delinqüència.  

Per tant, jo crec que, més enllà de les paraules, d’allò que no sabem gestionar, que tenim bona 
fe però no sabem gestionar, que hem de deixar el tacticisme i anar-nos ja cap a cap als 
problemes resolts i realment fer polítiques efectives, doncs exactament això és el que estem 
fent.  

I sap què, consellera d’Esquerra Republicana? Per això s’abstenen als pressupostos i per això 
tindrem pressupostos. I per això la ciutat de Barcelona tindrà pressupostos, perquè sabem 
gestionar, perquè tenim uns bons pressupostos i perquè els pressupostos, i ho parlarem 
després, s’han incrementat des del 2015 en 1.000 milions d’euros. Per tant, sí, sabem gestionar, 
no només tenim bones intencions, i aquest districte, doncs tampoc no som ingenus, hi ha 
moltes problemàtiques que van molt més enllà del que nosaltres hem de fer.  

Per exemple, conselleres d’Esquerra Republicana, vostès han dit: «Amb la Llosa a Sant Antoni, 
els dos socis de govern teniu visions diferents.» És cert. El PSC pensa una cosa, Barcelona en 
Comú en pensa una altra. Ningú sap què pensa Esquerra Republicana de Catalunya. Vostès 
volen dir què és el que volen que passi a la Llosa de Sant Antoni? Els diuen als veïns i les veïnes 
del Raval, i als veïns i les veïnes de Sant Antoni, què és el que volen? Avui han tingut una reunió 
amb ells, en la qual no els han dit si volen que passi l’autobús, si volen que passi mig autobús o 
si ho volen tot com si fos un espai verd. Per què no es posicionen? Posicionin-se amb tota una 
sèrie de coses, que realment això és assumir la responsabilitat de fer oposició. I avui els 
pregunto: 2018 o futur? El que hem presentat als veïns o una altra cosa? Diguin-ho clarament, 
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eh? Nosaltres ho hem dit, però vostès no es posicionen. Això sí, els que no sabem gestionar som 
nosaltres.  

I a la senyora González, a la consellera de Ciutadans, jo li vull recordar que a l’Informe de 
Regidoria el que fem és fer un repàs de les polítiques públiques que fem al districte entre dos 
plenaris, i que les polítiques culturals de l’Ajuntament de Barcelona tenen un institut, l’Institut 
de Cultura de Barcelona, que desenvolupa, amb un pressupost molt gran, moltes polítiques 
públiques de cultura. I en tot cas, nosaltres el que fem és acompanyar moltes d’aquestes 
polítiques i, sobretot, acompanyar les entitats que, de manera comunitària i de manera veïnal, 
utilitzen l’espai públic i utilitzen l’espai de Ciutat Vella per desenvolupar els seus projectes 
culturals. Els acompanyem, i d’aquí també les subvencions –d’aquí també les subvencions– 
però no només això. També tenim equipaments, també tenim un projecte per l’Arnau, i ara 
tenim l’Arnau itinerant, i també Paral·lel 62, que s’ha obert fa poques setmanes, també a tocar 
de l’Arnau, per tirar endavant polítiques comunitàries. Però també la convido a què pugui 
veure totes les mesures de govern que s’han presentat per part de Cultura Viva i d’altres tipus 
de mesures de govern, pel que fa a la cultura. 

Acabada la seva segona intervenció, el regidor obre el segon torn dels grups municipals. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Li recordo que els qui governen són vostès, l’oposició fem oposició. Llavors, el tema de la Llosa 
es decideix en comissió de govern. Nosaltres no estem a comissió de govern perquè no 
governem, governen vostès, i està per licitar-se, és a dir, nosaltres ara mateix, en el moment en 
què està la Llosa de Sant Antoni, no tenim cap paper actiu. Amb la qual cosa, no critiquin tant 
la Generalitat, perquè vostès no saben gestionar, li recordo, una ciutat. Com creuen que tenen 
el valor de gestionar un país, de criticar la gestió d’un país?  

Per cert, el gimnàs Sant Pau es va desencallar gràcies a Esquerra Republicana, a Casa Gran. I 
tant, i tant. Però bé, abans de contestar més coses, li vull recordar... Em vull sumar a 
l’alcaldessa de Barcelona, sorprenentment, condemnant les actituds masclistes del 
desafortunat sorteig que van fer uns soldats de la caserna del Bruc. Tanmateix, m’agradaria 
que es condemnessin les actituds masclistes dels homes que consumeixen prostitució als 
carrers dels nostres districtes, perquè l’actitud d’aquests homes amb les dones que exerceixen 
la prostitució i amb les veïnes, no dista molt dels comentaris que feien aquest xat esmentat.  

El districte no va bé. Segons les dades del mateix baròmetre municipal, la ciutadania està 
cansada i considera, amb xifres rècords en tota la seqüència històrica, que Barcelona està 
anant pitjor. Els barcelonins i barcelonines estan cansades de veure com qüestions més 
elementals de ciutat no funcionen, i com a poc a poc, tot allò que ens feia brillar ha anat 
desapareixent. 

Avui estem veient els desastres de les seves polítiques. Fan molt que els hi explico que marxa 
gent de Ciutat Vella, exemples del meu carrer, que van vindre aquí, al districte, a acomiadar-se. 
Veïns del carrer Om. Però és que miri’s les xifres, miri-les, perquè és el 3,3 de la població que va 
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marxar el 2021. Però encara és més greu si ens concentrem al Raval. És el 4,5 per cent de la 
població, al 2021. I no crec que millorin les dades si no hi han canvis que ajudin a fer de Ciutat 
Vella un lloc per viure. I cada vegada tenim problemàtiques més enquistades: el soroll, el 
turisme de masses desbocat, els pisos turístics, una sensació d’inseguretat a l’espai públic, la 
neteja, i tants problemes que els veïns constaten dia a dia.  

I sí, sí, sí, els Comuns us caracteritzeu per oferir propostes carregades de bones intencions. 
Moltes d’elles les compartim, però la manera d’executar-les, doncs no són les que haurien de 
ser i les que nosaltres faríem servir. El pla de mobilitat, el pla de drogues i tants exemples que 
tenim al districte. El pla dels VPO, per cert, ja que comentava els VPO, s’han oblidat de posar 
Robador, 43, Llibreria Sant Jordi, dintre del document, perquè jo també llegeixo tot el 
document. No l’han posat ni a la primera, ni a la segona ni a la tercera convocatòria. I el «top 
manta», que sí que apareix, encara és inutilitzable al seu local. És a dir, alguna cosa estan fent 
malament.  

Al final de tot tenim el PSC governant i fent del seu model, el model de creixement econòmic, 
que pesa massa a les decisions estratègiques. Al final, ells són la tercera força i són els que 
estan fent més el model de ciutat. Ciutat Vella ha anat perdent tot allò que l’identificava, s’ha 
anat degradant a base de governs que no l’han cuidat. La ciutat s’ha convertit en un desgavell 
que demana que es recuperi el control, control que no estàs exercint, Jordi. Cal endreçar aquest 
desgavell, posar ordre i direcció. Esperem, de veritat us desitjo a tots molt bon any nou, i 
espero que la ciutat també tingui un món molt millor any nou, perquè ho necessita. Gràcies.  

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Sí que conocemos el tema de Cultura Viva, y sé de muchas personas que se han presentado 
para participar, y generalmente, o, mejor dicho, siempre se terminan beneficiando las personas 
que son instituciones. Nunca se da el dinero o se le da una subvención a los artistas que son 
persona natural. Al final, lo que sucede es que el proceso, los artistas que se presentan, o todos 
los organismos que se presentan, validan un proceso que ya está cocinado, por decirlo así. Y 
quisiera hacer mención a lo que decía la consellera de Esquerra sobre gimnasio Sant Pau. Eso 
no fue solo un éxito de ellos, vosotros, sino que fue un éxito colectivo de muchos que 
participaron en esto. Allí estuvimos a pie de calle muchos, así que es bueno también dar 
reconocimiento como corresponde, a todos los que participaron.  

El Sr. Alfons Molons i Antius 

Gràcies, regidor. Bé, segurament algunes de les coses que ha dit vostè les podem compartir. 
Potser em repeteixo, però els toca governar. És evident que en altres administracions que tenen 
competències i que poden aportar recursos, el que ha de fer un govern quan governa és anar a 
picar portes, reunir-se molt i demanar tot el que cregui que cal que aquestes administracions 
facin. No només, no obstant, els temes als que jo m’he referit bàsicament, sí que són 
competència de la ciutat, i evidentment del districte, com és la seguretat, habitatge, mobilitat, 
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neteja. Això no és de les altres administracions. Poden ajudar, poden aportar i podem treballar, 
però la competència en aquest cas sí que és de la ciutat i del districte.  

En els darrers vuit anys, el lloguer a la ciutat s’ha disparat. Podem tenir una regidoria 
d’Habitatge, però està clar que els preus s’han disparat moltíssim, un 55, en aquests últims 
anys, des del 2015 fins ara, al Raval, més un 55 per cent, al Gòtic més un 44 per cent 
d’augment, Barceloneta el 54,3, Sant Pere un 53,2. Per tant, alguna de les polítiques no ha 
funcionat. 

Segurament em dirà, i m’avanço: «Hi ha coses que no ens toquen a la ciutat i que no podrem 
fer.» Però jo també ja m’avanço, ja no em quedarà segurament temps a res, els toca governar, 
els toca seure i els toca treballar, doncs, per fer tota aquesta feina. Gràcies.  

El regidor acaba amb l’últim torn que li correspon. 

Molt bé, doncs segueixo amb l’últim torn, que ja tanca l’Informe de Regidoria. Tenim model, 
sabem quines són les polítiques que hem tirat endavant i que volem seguir tirant endavant els 
propers quatre anys i els propers vuit anys, que són unes polítiques que posin els veïns i les 
veïnes en el centre, i no com s’ha vingut fent de manera habitual en aquest districte i a la 
ciutat, que el que es posa al davant és la marca enlloc de veïns i veïnes. I per això necessitem 
moltes aliances, i necessitem també aliances amb les administracions. Hi insisteixo, la 
conselleria de Justícia cedirà els solars dels antics jutjats perquè els veïns del casc antic tinguin 
un CAP? Això ho podrien fer ja, la setmana que ve, que ho necessitem. 

D’altra banda, bé, doncs sí, «posin ordre, posin direcció». Això és exactament el que estem fent, 
i per això tenim els números de les inspeccions, que vosaltres també teniu. Perquè hi ha un 
desordre i una voluntat d’impunitat en alguns sectors d’aquesta ciutat, que som nosaltres els 
que hi hem de posar ordre, i per això tenim un pla de mobilitat. Per això avui hem fet 
l’aprovació inicial del pla d’usos, per això tenim un decret de guiatges, per això hi ha una 
reduccions horàries de les ZATHN, per això incrementem la Guàrdia Urbana, per això tenim 
equipaments nous. Per això tantes i tantes i tantes coses. Perquè tot això ha de ser allò que 
permeti als veïns i les veïnes que estiguin en el centre. Tenim model de ciutat, i a més a més, 
sabem gestionar.  

No em diguin que el gimnàs del Sant Pau es va solucionar a Casa Gran, gràcies a Esquerra 
Republicana, perquè realment m’enfada. Perquè vam estar uns quants absolutament sols –
absolutament sols– intentant tirar endavant aquest projecte. I sí, molt bones paraules, però 
absolutament res més. I evidentment que va ser un èxit col·lectiu. I tant que sí. Exactament 
igual com la compra d’Arai, 3, o exactament igual com el pla d’acció del Pou de la Figuera, o 
tantes altres accions que encara estem duent a terme, que sense una ciutadania organitzada, i 
que a més a més volem que segueixi estant organitzada, no s’haguessin pogut tirar endavant.  

Nosaltres som dels que creiem, no hi ha cap mena de dubte, que en aquests barris el que 
necessitem és una ciutadania organitzada que empenyi els governs. I a nosaltres ens empeny, 
clar que sí. I volem seguir fent habitatge públic, perquè, senyor Molons, no, l’Ajuntament de 
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Barcelona no té la competència exclusiva a la ciutat amb la seguretat ni amb l’habitatge. De 
cap de les maneres. És la Generalitat de Catalunya qui hi ha de posar molts recursos, que no ho 
fa. De fet, ja estaria bé que la Generalitat de Catalunya posés els pisos que deu a la mesa 
d’emergència, per exemple, que són uns quants centenars, tots posats per l’Ajuntament de 
Barcelona. Per tant, doncs, tenim model de ciutat, un model en el que els veïns i les veïnes 
estiguin al centre. 

C) PART DECISÒRIA 

1. Informe sobre els preus públics 2023 del Districte de Ciutat Vella 

El regidor passa a la Part Decisòria, a l’informe de preus públics i dona la paraula al conseller 
Andrés Pérez per un temps de quatre minuts.  

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, no hi ha... De fet, presento els preus públics 2023 a Ciutat Vella, referents a centres cívics, 
casals infantils, casals de gent gran, espai jove, casal de barri al Raval i els espais esportius. I 
bàsicament no tenim cap novetat, es mantenen exactament els mateixos preus públics aplicats 
a l’any 2022, per la raó d’en primer lloc, doncs, l’evident crisi i augment de l’IPC i del preu de 
tot, i per altra banda també perquè venim d’una pandèmia en què van estar molts d’aquests 
equipaments completament aturats, i aquest tornar a reenganxar-se creiem que és interessant 
no augmentar preus, tot i que també l’augment de l’IPC també afecta al funcionament dels 
equipaments. I creiem que aquesta aposta de mantenir els preus facilitarà també que la gent 
s’animi, no?, s’avingui a continuar apostant per aquests espais d’activitats i de relació social i 
cultural. Ja està. Gràcies. 

El regidor dona la paraula als grups municipals.  

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Bé, en un moment d’incertesa econòmica i social com la que vivim, amb una inflació per xifres 
desconegudes les darreres dècades i que afecten directament els recursos de les persones i les 
famílies del nostre districte, Esquerra Republicana valorem positivament la congelació tant de 
preus públics de centres cívics com per als centres esportius municipals. Dit això, caldria estar 
atents també a les persones usuàries i sòcies d’aquests equipaments en el proper any, perquè, 
com tothom sap, les despeses familiars o personals vinculades a la cultura i l’esport són les 
primeres que es retallen quan una situació econòmica empitjora.  

En aquest sentit, el Govern municipal faria molt bé amb monitoritzar, conjuntament amb les 
entitats gestores d’aquests equipaments, l’evolució de les persones sòcies i usuàries, per veure 
si durant l’any s’haurien de prendre decisions de caire extraordinari, per tal de garantir el dret a 
la cultura i l’esport per als ciutadans de Ciutat Vella. Per tant, el concepte de flexibilitat per part 
del Govern, a l’hora de prendre decisions en aquest àmbit, adquiriria especial rellevància el 
proper any.  
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En segon lloc, s’ha de tenir també en compte els agents implicats en els equipaments esportius 
i culturals, que són les entitats gestores, especialment aquells equipaments que són entitats o 
clubs arrelats al barri, qui gestiona aquests equipaments. D’aquesta manera i perspectiva, 
s’haurien de preveure dotacions al pressupost, que de moment no s’han concretat, per poder 
garantir la viabilitat de les entitats gestores, pel sobrecost de les energies per a les entitats 
gestores d’aquests equipaments, especialment per les seves característiques, com els centres 
esportius municipals amb piscina. Aquí faria un especial apunt al CEM Marítim, que provocarà 
la necessitat de preveure ajudes i reequilibri de les concessions per part de l’Ajuntament de 
Barcelona, si volem que aquests equipaments puguin seguir prestant el seu servei, i la 
ciutadania els pugui fer servir, com dèiem anteriorment, gaudint del dret a la cultura i a 
l’esport. Per això, el meu vot serà una abstenció.  

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gracias. En este punto nos abstendremos, per dos motivos. Primero, porque consideramos que 
estos precios públicos deben dar respuesta a las necesidades de los ciudadanos, que utilizan el 
equipament municipal de centros cívicos, casales de barri, equipament deportivo. Todos 
sabemos que nuestros vecinos y vecinas no están en las mejores condiciones, sobre todo post 
covid, y es por eso que queremos que ningún ciudadano se quede sin acceder a los 
equipamientos por problemas económicos. Por eso creemos que estos precios deberían 
reducirse, no congelarase. 

Segundo. Consideramos oportuno que las instalaciones de los equipamientos municipales estén 
en las mejores condiciones para dar la respuesta a alta demanda de los ciudadanos, y por eso 
creemos que el Ayuntamiento debería crear subvenciones específicas para la mejora de los 
equipamientos deportivos, y, de esta manera, adecuarlos a sus necesidades, así se les estaría 
ayudando con un soporte económico también, en un momento tan crucial, donde muchos de 
ellos han debido cerrar durante muchos meses. Gracias. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

La votació de proposta de preus públics no és vinculant, ja que ve determinada per un acord de 
la Comissió de Govern de la Casa Gran. En qualsevol cas, valorem positivament la congelació de 
les tarifes d’aquest any.  

Tinguem present que degut a la triple crisi a la que ens ha dut el covid-19. Més tot el tema de la 
crisi energètica, moltes entitats passen per moments delicats. D’haver-se incrementat el preu 
de la cessió d’espais, es dificultaria l’accés a moltes entitats a determinats espais públics , i 
n’impediria la continuïtat de la seva tasca, perjudicant els usuaris del centre. Amb tota la 
pujada, com hem dit, dels serveis d’energia, etcètera, tant per a particulars com per a les 
entitats que l’utilitzen, podríem tenir el fet, com ja s’ha dit fa un moment, que la gent el deixés 
d’utilitzar, tant les entitats com les persones. Per tant, sí que caldria potser alguna mesura més 
que la congelació. No obstant, tenint present que el que avui es vota no té caràcter vinculant, el 
nostre grup s’hi abstindrà.  
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El regidor torna a donar la paraula al conseller. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, només afegir que ja hi ha certes situacions que es contemplen en els preus públics que hi ha 
vigents, diferents situacions que fan gratuïtat en diferents contextos, que ja s’han explicat 
sempre, a les diferents consultives.  

I bé, per altra banda, no?, estem d’acord amb el que deia Esquerra amb relació a la promoció 
de la cultura, i per això, per exemple, aquest any, i a partir de l’any que ve probablement, s’està 
treballant amb la gratuïtat de les beques..., perdó, amb les beques, per garantir la gratuïtat 
d’activitats extraescolars, culturals, científiques, abans també esportives, a tots els infants de la 
ciutat, amb un mínim de dues activitats setmanals, no?, per exemple. Vull dir, crec que estem 
fent un gran esforç, precisament per posar la garantia d’aquest, sobretot a les infants però a 
tota la població, que pugui accedir a la cultura, pugui accedir a l’esport. I bé, en tot cas, crec 
que són reflexions importants a fer i de les que estem completament a favor.  

2. Informe sobre el projecte del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de l’any 
2023. 

El regidor passa al següent punt, que és el pressupost i recorda que hi ha 4 minuts per al 
proposant i 2 per a la resta. Ell mateix passa a exposar-lo. 

Avui, doncs, sabem que en el plenari de demà s’aprovaran els pressupostos municipals. Un 
mandat en el que els quatre anys hi ha hagut pressupost, quelcom que és bastant excepcional, 
perquè habitualment sempre hi ha algun any en el que no hi ha pressupost, i bé, això demostra 
que, efectivament, hi ha una bona gestió pel que fa al pressupost, i l’increment pressupostari 
s’ha fet mantenint el deute de l’Ajuntament i reduint el termini de pagaments a proveïdors. 
L’Ajuntament de Barcelona és l’ajuntament que millor paga, paga a 19 dies de mitjana, quan hi 
ha ajuntaments i altres administracions públiques que ho fan molt més tard.  

Estem parlant d’uns pressupostos expansius. Hi ha hagut un creixement d’un 40 per cent del 
pressupost de l’Ajuntament de Barcelona en vuit anys, més de 1.000 milions d’euros, un 5 per 
cent, gairebé 200 milions d’euros més respecte a l’any passat, i això ens permet seguir 
desenvolupant polítiques que estiguin al costat de la gent, i aquí incloem neteja, l’increment de 
48 milions, o drets socials, fins a 38 milions, o també en seguretat i mobilitat. Increments que 
crec que són importants de dir: els 134 d’habitatge, els que tenen a veure amb els pressupostos 
participatius, que són aquells projectes que vota la ciutadania; Pla de Barris, 23 milions d’euros; 
i pel que fa, doncs, per exemple, a Ciutat Vella, el compromís amb el seguiment de les obres de 
la Via Laietana, 18 milions 6 a la Rambla; l’increment amb més de 600.000 euros per a 
l’Agència de Salut Pública, que té una especial incidència a Ciutat Vella, o fins i tot la cessió de 
Pi-Sunyer a la Generalitat perquè pugui fer el CAP del Gòtic.  

Com que els dos grups de govern comparteixen temps, el regidor passa la paraula al PSC. 
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La Sra. María José Arteaga Muñoz 

Gràcies, regidor. Igual que el Partit Socialista ha ofert mà estesa per aprovar pressupostos al 
Parlament, esperem aquí la mateixa actitud de responsabilitat. Barcelona no pot perdre ni un 
segon, especialment en un moment d’incertesa general i de paràlisi a la Generalitat. Presentem 
un pressupostos anticrisi de 3.600 milions d’euros, acompanyats d’unes ordenances fiscals que 
no incrementen la pressió fiscal. Contemplen més de 110 milions d’euros per ajudar autònoms, 
pimes i actuar contra l’atur, mantenint la bonificació del 75 per cent de la taxa de terrasses. La 
inversió arriba fins a prop dels 900 milions d’euros per millorar els barris, incrementa 
l’habitatge públic i avança amb més equipaments i millor espai públic. 

Les inversions a Port Olímpic avancen en la seva recuperació per a la ciutadania. Les Rambles, 
que ja hem començat la seva transformació, i seguiran avançant fins al 2023. La culminació de 
la plaça de les Glòries com a pulmó verd a la ciutat. I com a exemples d’actuacions al conjunt 
dels districtes, tenim a Ciutat Vella, sobretot, la reurbanització de Via Laietana, i un pla de 
barris dotat amb més de 3,7 milions d’euros. Gràcies!  

El regidor obre el torn de paraula als grups municipals perquè responguin sobre aquest punt. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Bé, poca rellevància tenen els nostres vots al districte per als pressupostos de ciutat. Però és 
evident que arran de l’aprovació inicial, hi havia poc marge per negociar. No són els nostres 
pressupostos, però pel marge de negociació, des de la Casa Gran hem aconseguit estirar 100 
milions d’euros per al pla de xoc, molt important per a Ciutat Vella. Un pla de xoc que inclou un 
fons de 30 milions d’euros per adquirir habitatge i reduir la llista d’espera de la mesa 
d’emergència. Un fons d’ocupació o formació, i un altre per a infants i famílies vulnerables de 
15 milions, i ampliant el cangur municipal, inversió en programes de salut mental i prevenció 
de suïcidi, cosa que nosaltres vam portar a aquest plenari ja fa un temps. I altres partides 
destinades a immigrants i persones amb discapacitat o gent gran. O mantenir els equips 
d’educadors de carrers, tan necessaris, de l’Agència de Salut Pública.  

Tot i que no compartim la majoria dels pressupostos de Ciutat Vella, ens felicitem per haver 
arribat a un acord, haver millorat el seu contingut i ser útils a la ciutadania. Igual que espero 
que el PSC sigui útil a la ciutadania d’aquest país votant els pressupostos de la Generalitat. És 
per això que farem una abstenció. Gràcies.  

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Gracias. Decir que desde el Grupo de Ciutadans nos hemos reunido con el gobierno municipal 
para plantear demandas que consideramos indispensables, porque la realidad actual no puede 
ser ignorada. No se puede seguir presionado fiscalmente a la población. Estamos viviendo una 
época donde la inflación ha superado durante meses el 10 por ciento, lo que significa que el 
dinero tiene menor valor. Si a esto le sumamos el alza constante de los servicios, agua, luz, gas, 
la recogida de basura, que se recarga en la factura, pagamos impuestos que el consumo real de 
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los servicios. Es ante este escenario que desde el Grupo de Ciutadans solicitamos la creación de 
un fondo de emergencia social que refuerce las entidades sociales, además de crear un fondo 
de resiliencia para autónomos y para pequeñas y medianas empresas. 

También ampliar las líneas de ayuda a los colectivos más vulnerables. Ayudas de comedor los 
días no lectivos, más plazas en las escuelas de segundas oportunidades, aumentar el 
presupuesto destinado a las mujeres víctimas de la violencia machista. Cabe preguntar: y si 
algo funciona, ¿por qué cambiarlo? Por ello, solicitamos la reedición de las líneas de subvención 
al comercio realizada el año 2020. Pedimos también ampliar los planes de ocupación para 
jóvenes y para personas mayores de 55 años. Y, ¿por qué? Porque ambos son los grupos más 
afectados por la búsqueda de trabajo. Se trata de incentivar la contratación de estos colectivos, 
y han tenido que pasar tres años con presupuesto a la baja para que ahora los incrementen en 
un 0,76 por ciento, ni siquiera un 1 por ciento. Han sido tres años de deterioro que no se 
resuelven en unos meses electorales. Ojalá el electorado eso lo supiera.  

Es por esto, y porque a día de hoy no se han aceptado ninguna de estas demandas, que 
votamos en contra. Gracias.  

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Junts, en la votació de l’aprovació inicial dels pressupostos a l’Ajuntament de 
Barcelona per a l’any 2023, com en el projecte d’ordenances fiscals per a l’any vinent, ens hem 
abstingut, per facilitar-ne la seva tramitació. Per responsabilitat amb la ciutat, perquè amb un 
pressupost expansiu hi ha molts recursos en joc, i perquè, com tothom sap molt bé, el Govern 
actual només gestionarà el pressupost durant sis mesos. Les eleccions ens donaran un nou 
govern per gestionar aquest pressupost, i des de Junts estem convençuts que tindrem un paper 
molt important per desenvolupar-lo.  

Seneca deia que cap vent és favorable si no sabem a quin port es vol arribar. Per tant, nosaltres 
sí que sabem a quin port volem arribar, i hem fet algunes propostes. Demanem aturar 
l’execució del programa de les súper illes fins que es presentés un informe detallat de totes les 
actuacions previstes en aquest programa, i els imports destinats a cadascuna d’elles. Aturar la 
licitació de les obres de la fase II a la Via Laietana, en el tram comprès entre la plaça Antoni 
Maura i Passeig d’Isabel Segona, i que la partida pressupostària corresponent es destinés a 
impulsar les obres de reurbanització de la Rambla, que ho necessita, que fa més temps que 
s’espera i que cal fer-la ràpid i bé. Aturar les obres d’ampliació de la infraestructura ferroviària 
del tramvia. Destinar una partida pressupostària suficient per a la implantació de línies de bus 
elèctric, com el mitjà de transport que ens aporta una solució tècnica més coherent, sense 
externalitats negatives i a un cost molt més raonable. 

Preveure per a l’any 2023 la licitació de la reforma de la Rambla per als trams 2 i 3, per tal de 
reduir el període d’obres de 8 anys a 4 anys. Partida extraordinària a l’Institut Municipal 
d’Hisenda, per superar els requeriments tècnics que no han fet possible la implantació l’any 
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2023 de la tarifa plana per a les empreses, i garantir-ne la seva implantació el 2024. Cinc 
milions d’euros per subvencions i empreses.  

I com que sabem quin port volem arribar i el vent se m’ha quedat, pel que es veu, anuncio que 
votarem en contra.  

El regidor respon en nom del Govern. 

Molt bé. Moltes gràcies. Torna a ser torn per al Govern. Agrair-vos a Esquerra Republicana de 
Catalunya l’abstenció, perquè és evident que les esquerres ens hem de posar d’acord quan 
tirem endavant polítiques que posen les persones en el centre, i això és el que permet aquests 
pressupostos. Són uns pressupostos que volen ser útils i que, per tant, han de ser útils per a la 
ciutadania, i que no seran només de gestió durant sis mesos, sinó que condicionen ja les 
polítiques públiques més enllà d’aquests sis mesos i, per tant, és important tenir-los, més enllà 
que sigui any d’eleccions o que no sigui eleccions.  

Un pla de xoc social, com demanava també la consellera de Ciutadans, doncs sí, hi haurà 100 
milions d’euros reservats per a aquest pla de xoc social i econòmic, que permetran incrementar 
el que ara mateix ja hi ha, i que, per tant, és la ciutat de l’Estat que té un pressupost més 
important en polítiques socials, doncs encara ho serà més. I no vull desgranar quines són les 
línies d’aquests pressupostos, però en tot cas, felicitar-nos perquè demà, en el plenari 
municipal, aquesta ciutat tindrà els pressupostos més expansius de la història, que podrà 
permetre’ns fer polítiques per a la gent. I he acabat el temps.  

I seguim. La consellera d’Esquerra Republicana? No intervindreu? Molt bé. Ciutadans té onze 
segons.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Pues nosotros, desde Ciutadans, pedíamos el doble de presupuesto. 

D) PART D’IMPULS I CONTROL 

a) Proposicions 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè:  

• atès que la situació i neteja dels lavabos públics del districte és deficient; 
• atès que els horaris i temporades en les quals els lavabos estan oberts no són 

suficients; 
• atès que hi ha lavabos que al web del districte apareixen com a oberts i 

actualment estan tancats i/o no existeixen a la ubicació real; 
• atès que l’incivisme no cessa en tot l’any; 
• atesa la manca de perspectiva de gènere aplicada als lavabos públics, 



Districte de Ciutat Vella 

 

30  

el Govern del Districte de Ciutat Vella, conjuntament amb el veïnat, dugui a terme les 
següents accions: 
• que revisi el manteniment i neteja que es realitza en aquests espais; 
• que s’augmenti el nombre de lavabos públics dins els barris de la Barceloneta, 

Gòtic i Sant Pere, Santa Caterina i La Ribera.; 
• que aquells lavabos que a dia d’avui segueixin sent Toi Toi es canviïn per lavabos 

autorrentables; 
• que s’apliqui la perspectiva de gènere, perquè tots els serveis municipals, en 

aquest cas els lavabos públics, siguin segurs per a les dones.  
El regidor passa a la part d’impuls i control. Recorda als grups que el grup proposant disposa 
de sis minuts i la resta, tres i dona la paraula al Grup d’Esquerra Republicana.  

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies. 1.404.883, 19 euros. Aquests són els diners que s’han destinat a banys públics de 
Ciutat Vella des que es va iniciar el mandat del 2019.  

No podem dir precisament que són pocs diners, perquè no ho són, però, com s’estan gestionant 
aquests diners? Sincerament, des del nostre grup municipal hem de dir que no considerem que 
s’estiguin gestionant gaire bé. Com bé saben, des del nostre grup municipal, tant a nivell de 
districte com a nivell de ciutat, sempre ens hem posicionat a favor de la implantació de banys 
públics de la ciutat, però en especial a Ciutat Vella, per la quantitat de visitants que transiten 
pels nostres barris. Considerem que és una política molt necessària per a una ciutat 
metropolitana i internacional, com ho és la nostra. Creiem que no només és una política per a 
aquells turistes que passegin pels nostres carrers, sinó també per als veïns. Però si som sincers, 
hi han alguns banys públics que són gairebé impracticables, o inclús podrien ser esport de risc.  

El manteniment i neteja que es fa en aquests espais deixa molt a desitjar, no només en els TOI 
TOI, dels quals entrarem a parlar després, sinó també dels que són autorrentables. Considerem 
que és necessari fer una revisió de les vegades que es passa a netejar. No ens serveix que, com 
són autorrentables, només calgui passar una vegada, perquè tant vostès com jo sabem que hi 
ha alguns banys als quals se’ls dóna més d’un ús, dels quals tampoc entrarem a parlar ara, 
perquè no és la qüestió que ens ocupa. Però com que tant vostès com nosaltres ho sabem, 
considerem que seria necessari i adient buscar la manera que els banys estiguessin el més nets 
possible. 

Quant a manteniment, hem de dir que també alguns d’ells presenten insuficiències, 
especialment els autorrentables. Sovint es queden encallats. Per exemple, abans de l’estiu, les 
meves companyes i jo, passejant per Ciutat Vella, vam haver de treure un nen que estava 
tancat a dintre d’un lavabo públic. Vull dir, si vaig forçar una porta, espero que Guàrdia Urbana 
no digui res, però vaig forçar una porta a un bany públic per poder treure un infant. Per tant, 
creiem que... Aquest bany és el de Folch i Torres, ja s’ha quedat encallat més d’una vegada i, 
per tant, creiem que és necessari que es revisi el manteniment d’aquests banys, perquè tot i 
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que sabem que els menors no poden entrar als banys públics sols, ho acaben fent, com és 
totalment normal.  

Per altra banda, veiem al mapa que dels lavabos públics que hi ha al web o hi ha també en el 
fulletó que diu «Pixa on toca», hem de dir que ens hem fixat que al barri de la Barceloneta, el 
casc antic i del Gòtic, tots els serveis estan al voltant del barri, menys a la Barceloneta, que sí 
que és veritat que hi ha un TOI TOI enmig de la plaça, bé, al costat del plaça Poeta Boscà, però 
a la resta, cap ni un. Considerem que perquè els nivells d’incivisme baixin i perquè hi hagi un 
bon desplegament d’aquesta política que, com hem dit, considerem tan necessària, ha d’haver-
hi més banys públics enmig de..., bé, al si dels barris.  

De la mateixa manera, hi ha alguns que només estan oberts en certes temporades, i 
considerem que sí que és cert que durant l’estiu l’incivisme puja, per la quantitat de visitants 
que tenim, l’incivisme tot i així no cessa en tot l’any, i tampoc la necessitat de veïns i veïnes. Per 
això considerem que s’haurien de també obrir tots els serveis durant tot l’any, o revisar quin és 
el funcionament d’aquests.  

Per altra banda, encara en podem trobar tres TOI TOI en el districte. Un està situat a Passeig 
Lluís Companys, l’altre a Plaça Poeta Boscà i l’altre a la Gardunya, si no me’n deixo cap. I hem 
de dir que la neteja d’aquests TOI TOI també deixa bastant a desitjar, i ho diem amb 
consciència, perquè vam anar a fer una volta per tots els banys públics de Ciutat Vella, i 
necessiten més neteja. I per altra banda, també s’haurien de convertir en autorrentables, 
perquè el contenciós administratiu em sembla que va acabar fa un temps ja.  

Per últim, considerem també que és necessari que s’apliqui aquesta política amb una 
perspectiva de gènere, ja que en totes les accions i mesures hauria de ser una qüestió 
transversal, i en aquest encara amb més raó. Els banys públics són un espai –els banys públics, 
especialment els autorrentables– que podrien ser d’alguna manera hostils per a les dones i, per 
tant, creiem que seria necessari també aplicar aquesta perspectiva.  

Com hem dit, creiem que és una política necessària, que és un dret de la ciutadania i que ens 
ajuda a pal·liar l’incivisme de la gent. Però això no vol dir que estiguem d’acord en com s’estan 
gestionant els diners o com s’estan gestionant aquests espais. Per tant, avui els fem aquesta 
proposició.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Desde Ciutadans votaremos a favor, porque compartimos la necesidad de ampliar el número 
de lavabos públicos, al igual que la mejora en el ámbito de la limpieza. Tal es la situación que, 
si buscas por el navegador, verás que las 184 reseñas de los usuarios dan 2,8 estrellas de 5 a los 
baños públicos del distrito. Todos se quejan de la limpieza y el olor.  
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También consideramos importante que los lavabos sean accesibles y con perspectiva de 
género. Creemos que es primordial crear una mejora en la señalética, que identifique bien su 
ubicación, con facilidad para cualquiera, independientemente de si se trata de un vecino o de 
un visitante. Una señal que se vea desde lejos como el metro, así, «baño aquí», ¿vale? Pues, 
gracias.  

El regidor dona la paraula al Grup de Junts. 

El Sr. Alfons Molins Antius 

Gràcies, regidor. Bé, en aquest cas, nosaltres també hi votarem a favor. De fet, vàrem fer un 
prec al ple d’octubre que anava bastant en aquest sentit, el tema dels lavabos públics per evitar 
que la gent faci les seves necessitats al carrer, i perquè si hi són, han d’estar adequats, i han 
d’estar nets i al servei de la ciutadania. És evident que és una cosa que segur que compartim 
tots.  

A vegades, ho hem dit diverses vegades ja en aquest ple, gastar més no vol dir que el servei 
sigui millor. Hem de gastar més, però també hem de fer que qui tingui la responsabilitat de fer 
el servei faci la neteja i estiguin com estan. Ho repeteixo, votarem a favor perquè compartim 
tot el que està en aquesta proposició.  

El regidor dona la paraula al conseller Casabella perquè respongui en nom del Govern. 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Hola, bona nit a tothom. Tenim tres tipus de lavabos a Ciutat Vella, lavabos gestionats per 
persones a Àngels, Pitarra, es fa manteniment permanent a final de cada jornada, i a l’estiu 
fem ampliació d’horaris. De cabines autorrentables, tenim 11 en el districte, a les quals es fan 
tres vegades neteja durant el dia. A les cabines químiques, TOI TOI, val?, tenim 5 al districte, 
d’acord?, i fem un reforç a Santa Llúcia, pel tema de la fira. Estem treballant per ampliar 7 
cabines autorrentables, les incorporarem al 2024, un cop finalitzada la licitació actual. Som 
l’únic districte amb un pla de lavabos públics propi. Això vol dir que estem en una partida 
pressupostària de més de 800.000 euros anuals.  

D’altra banda, els serveis d’intervenció de l’espai públic i pla de veïnatge del districte tenen 
l’encàrrec de revisar tots els equipaments, tant de neteja com de manteniment, i fer un 
seguiment de tot el manteniment de neteja, i portar-ho a les taules corresponents, per fer ús i 
manteniment d’aquest d’aquests lavabos. 

Per últim, ens comprometem a fer un diagnòstic de millora de la implantació de gènere en tots 
els lavabos públics que es faran el 2024. A la Barceloneta, en aquest moment tenim al passeig 
Marítim, a Trelawny i a Poeta Boscà, tenim cabines químiques 24 hores. Quan comencem a fer 
tota la implantació de les cabines, les passarem a cabines autorrentables.  
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En el tema de parcs i jardins, a les platges tenim també lavabos d’horari de 10 a 2 i mitja, a 
l’Espigó del Gas, el Somorrostro i a Bogatell també, d’acord? I també farem uns lavabo 
autorrentables on està al carrer Pescadors. Al Gòtic, actualment tenim dues cabines 
autorrentables a la plaça del Duc de Medinaceli, i a l’Avinguda Catedral. Uns lavabos 
gestionats amb persones a carrer Pitarra, i una cabina química, que és la que estava fent servei 
a Santa Llúcia. Totes aquestes cabines també es passaran a cabines autorrentables, al Portal 
de l’Àngel i a les Rambles, també. Al casc antic, en aquests moments tenim dues cabines 
autorrentables a la plaça Palau i al passeig Picasso, i de TOI TOI tenim a la plaça Vicenç Albert 
Ballester...  

El regidor l’avisa que se li ha acabat el temps però que pot acabar la frase. 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Bé, sí, que estem totalment d’acord. Estem molt contents que tothom estigui d’acord amb això, 
i votarem a favor de la proposició, ja que és una feina que estem realitzant i una feina que 
considerem que és molt bona per al districte.  

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Res, seré molt ràpida, eh? Simplement dir-los que revisin una mica les dades, donat que, per 
començar, tots aquests diners que diuen que destinen, almenys al Despatx d’Ofici no apareixen, 
i he fet el recompte. O soc molt dolenta en mates, o no apareixen.  

I, per altra banda dir-los que vagin a fer una volta pel districte i per les cabines, perquè, per 
exemple, el que deia vostè de les platges de Somorrostro o de la Barceloneta, els que estem allà 
hem passejat i estan tancats, serveixen de magatzem per als locals, bé, per a les guinguetes 
que hi ha, els bars, els xiringuitos que hi ha allà. Per tant, revisin l’argumentari, revisin si és 
veritat o no que estan oberts tantes hores, perquè no és així.  

2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè:  

• atesa la constant i reiterada manifestació dels veïns i veïnes del districte, per la 
manca de freqüència en la recollida d’escombraries; 

• atès que comptem amb 25 centres educatius (privats, públics i concertats) que es 
veuen afectats per la manca de neteja i acumulació d’escombraries a les zones 
properes; 

• atès que la neteja de carrers ha sigut, és un dels temes més demanats pels 
ciutadans del districte i és important mantenir les condicions higièniques que 
asseguren la salut dels més petits, 

 el Govern Municipal implementi les accions següents en matèria de neteja: 

• Reforçar el servei de neteja a les àrees properes als establiments educacionals. 
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• Augmentar la freqüència de la recollida d’escombraries a les àrees circumdants 
als establiments educacionals del districte. 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè:  

• atès que la situació de degradació i manca de neteja al Districte de Ciutat Vella és 
insostenible; 

• atès que Ciutat Vella és dels primers districtes en els quals la nova contracta es 
va desplegar i, per tant, hauria d’estar executada al 100%; 

• atès que a hores d’ara ja s’haurien de veure canvis i millores en l’àmbit de neteja 
i manteniment;  

• atès que en els diferents òrgans de participació ha quedat palès que la situació és 
la mateixa després del canvi de contracta, 

el Govern del Districte de Ciutat Vella analitzi i solucioni les mancances i necessitats 
de la nova contracta de neteja juntament amb el veïnat del districte, per tal de poder 
pal·liar la situació de deixadesa i brutícia, dotant-la dels recursos econòmics i 
humans necessaris. 

 

El regidor anuncia que a continuació se substanciaran conjuntament la proposició número 2 de 
Ciutadans i el prec d’Esquerra Republicana que es correspon al punt 5. Diu que Ciutadans té 6 
minuts per a la presentació de la proposició, i posteriorment Esquerra Republicana tindrà 2 
minuts per a la presentació del prec. Dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gràcies. Lo primero de todo, agradecemos la reunión de hoy. Bueno, sabemos que es un poco 
precipitado, pero felicitamos también al servicio de recogida de jeringuillas, así que no os 
podéis quejar de que los partidos de la oposición siempre critican, ¿no? Pues no, felicitamos 
también, dependiendo del trabajo que hacen, ¿no? Este tipo de medidas son les necesarias 
para garantizar la salud de toda la ciudadanía, y bueno, en la situación de nuestro distrito, 
vemos que los vecinos y vecinas se están manifestando cada día más por la situación de 
limpieza de los cuatro barrios de nuestro distrito.  

Contamos con 25 centros educativos que se ven afectados por la falta de limpieza y 
acumulación de basura en les zonas próximas. La limpieza de las calles ha sido y es uno de los 
temas más demandados por los ciudadanos del distrito. Es importante mantener las 
condiciones higiénicas que aseguren la salud de todos los niños y niñas, que son el futuro de 
este país.  

A pesar de este nuevo contrato de limpieza, no vemos tanto el cambio que realmente tiene que 
ser, ¿no? Ejemplo de esto es que nuestros vecinos y vecinas se siguen quejando del mismo 
problema, porque el gobierno municipal no ha entregado una solución definitiva. Es muy 
importante reforzar el servicio de limpieza en les áreas cercanas a los establecimientos 
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educacionales, además de aumentar la frecuencia de la recogida de la basura en les áreas 
circundantes a los establecimientos educacionales del distrito.  

Es importante que el gobierno municipal implemente les siguientes acciones: reforzar el 
servicio de limpieza en las áreas próximas a los establecimientos educacionales, que es muy 
importante, porque de esta manera podemos garantizar una buena salud de nuestros peques, 
y aumentar la frecuencia de recogida de la basura también, sobre todo en establecimientos del 
distrito. Gracias.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana.  

El Sr. Jaume Tomillero Cabot 

Que no gastaré, segurament. Bona tarda a totes. Avui els venim a parlar d’un tema que és 
recurrent en els plenaris, audiències o comissions consultives. Els veïns són espectadors i 
protagonistes a l’hora de plasmar la realitat a Ciutat Vella, i cada dia alcen la veu vers la 
problemàtica de la brutícia i manteniment de l’espai públic. Tot i així, estan convençuts que 
vostès no els fan cas. Aquestes persones, compromeses amb els seus estimats barris, no troben 
resposta a les seves demandes. Sempre repeteixen les mateixes peticions, i podem veure a cada 
audiència la seva desesperació per la mancança de resultats per part del govern. Al 2020, 
Esquerra Republicana es va proposar un increment del pressupost de neteja i ens van dir que 
augmentarien en 1 milió d’euros els recursos, i al 2021 vam veure que no s’havien gastat. Seria 
molt agosarat demanar que compleixin els seus acords?  

Ara s’han gastat, segons diuen vostès, uns 70 milions d’euros. Necessitem que almenys aquesta 
vegada sigui real i que aquests diners siguin ben gestionats. Es fa necessari que en els indrets 
on hi han escoles o casals de gent gran, per no dir a tot arreu, netegin a fons amb aigua a 
pressió els punts de males olors, orins, defecacions humanes i d’animals, etcètera, i al voltant i 
a sota dels contenidors. També els demanem un reforç dels canals informatius per apel·lar a la 
convivència i la corresponsabilitat de les persones, per la cura de l’àmbit ciutadà.  

Posats a demanar, que par això no quedi, no estaria malament la neteja de les pintades de les 
parets i persianes, sobretot els edificis històrics o catalogats, la retirada d’adhesius, 
manteniment i renovació de papereres, neteja de xiclets, refregar a fons el paviment. Queda 
pendent també repintar les ubicacions dels contenidors i, com no, la retirada d’herbes 
espontànies.  

Sabem que alguna cosa fan, perquè escoltem el que responen, i encara que no ho creguin, les 
seves explicacions, però els devem dir que no és suficient. La responsabilitat de fiscalitzar la 
contracta és de l’Ajuntament, i fa molt temps que vostès han dimitit d’aquesta funció. Ja els 
hem comentat que la majoria de les audiències i plenaris dels últims mesos s’han centrat en la 
neteja. Evidentment que existeixen altres greus problemes, però la netedat és prioritària. Han 
d’entendre que el veïnat no està satisfet, que aquest 30 per cent que manca per implementar 
de la nova contracta de neteja arriba tard, ja hauria d’estar en ple funcionament i no és així. 
Persones com la Maite, que contínuament es queixa, del carrer d’Om, o l’Antonio Martínez, que 
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ara no hi és però sempre està aquí, de l’Associació de Veïns del Raval, serà difícil que els 
convencin que vostès fan bé la seva feina. La responsabilitat del Governés gestionar i fiscalitzar 
els recursos, que els veïns han demostrat sobradament la voluntat de col·laboració per tal que 
els nostres barris estiguin més nets i millor cuidats. Per tant, els demanem que analitzin i 
solucionin les mancances i necessitats de la nova contracta de neteja, juntament amb el veïnat 
del districte, per tal de poder pal·liar la situació de deixadesa i brutícia, dotant-la dels recursos 
econòmics i humans necessaris. 

Per acabar, agrair als serveis de neteja per la tasca que fan, especialment en la recollida de 
restes de consum. De la mateixa manera, com hem adjuntat al debat, amb la proposició de 
Ciutadans, i en la mateixa línia, com és evident i com demostra la necessitat de millora, hi 
votarem a favor.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Bé, reitero la felicitació perquè no diguin, com es diu, que igual només ens 
podem queixar. Aquest matí, a la reunió que hi ha hagut sobre el tema de la recollida de 
xeringues en els entorns escolars, s’ha pogut veure que hi ha resultats que són evidents quan es 
fa una bona coordinació i s’hi posen els recursos necessaris. L’augment de recursos que s’hi ha 
posat i, sobretot, el que ens ha agradat a Junts és la coordinació que hi ha entre tots els 
actuants.  

Amb els temes que parlem, tant en el prec com en la proposició, torna a ser el mateix, es un 
tema de poder-se coordinar, de poder posar els canals adequats a la gent responsable dels 
entorns escolars perquè faci arribar, en aquest cas les demandes, i sobretot –sobretot– ja no 
dic ara posar més recursos perquè, com hem dit, és una contracta que ja dedica molts diners, el 
que s’ha de fer és que funcioni bé. Des de Junts votarem a favor de la proposició.  

El regidor dona la paraula als consellers del Govern, que es repartiran la resposta. En primer 
lloc, al senyor Andrés Pérez. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, primer de tot, també agrair les paraules tant de Ciutadans com de Junts amb relació a això, 
i reconèixer que això està funcionant. No vol dir que estigui solucionat, sinó que comença a 
millorar. És cert que aquest inici de curs, doncs, bé, ja sabem que a Ciutat Vella durant l’estiu 
augmenta molt l’activitat, i això té efectes a l’espai públic. I és cert que aquest inici de curs 
escolar ens vam trobar amb algunes situacions o deficiències amb relació a la neteja, als 
voltants i/o als camins més habituals dels infants. A més que, no?, i això creiem que, a part de 
tota l’activitat que té també l’estiu, que és una cosa que ja passa cada estiu, també hi ha certs 
desajustos que admetem amb relació a la nova contracta, i que s’han de poder anar treballant 
per anar resolent-los, així com també la part amb relació als augments del consum al carrer, 
amb més volum al Raval, doncs, ha generat certes situacions que han generat preocupació. 
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En tot cas, vam posar un treball de coordinació, d’intensificació d’aquesta coordinació, amb 
tots els serveis que estan treballant, com ja hem explicat aquest matí, no?, amb els diferents 
grups, amb tots els serveis que estan treballant al carrer, per fer més eficient tots aquests 
serveis, treballant, assegurant, diguéssim, tots els espais que cadascun d’aquests serveis es 
reparteixen als voltants dels diferents entorns educatius, per assegurar que quan s’obre 
cadascuna de les entrades d’aquests centres educatius, estiguin el més nets possible.  

En aquest sentit, també dir que s’han fet moltes reunions de coordinació tècnica, on participen 
tots aquests actors, que són molts: Guàrdia Urbana, Agència de Salut Pública, els equips de 
carrer de Salut, els equips socials, gerència de diferents districtes. I també dir que vam tenir la 
setmana passada una reunió amb les diferents direccions escolars, i també vam rebre un retorn 
que estava sent més positiu. Gràcies.  

El regidor dona la paraula al conseller Oriol Casabella. 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Hola, bona tarda. A mi em toca fer el prec d’Esquerra Republicana. Doncs comentar que és 
veritat que la implantació de la nova contracta ja està al 100 per cent. També dir que hem fet 
reunions amb entitats i col·lectius als diferents barris, per veure les millores que podrien fer a la 
nova contracta. D’acord?  

Hem fet ajustos també per poder millorar també tot el servei de la neteja, com per exemple el 
tema de netejar totes les nits, tant el Raval com el Gòtic, com el casc antic, quatre dies a la 
setmana a la Barceloneta. Altres millores que també han realitzat és un pla de reforç de 
regadiu, de neteja a fons als paviments. Dues brigades a cada barri per reforçar els punts 
negres que hi al districte. Un altre equip per recollir tot el tema de xeringuilles, i altres millores 
a fer.  

Hem fet una campanya també de conscienciació per als comerços, per començar també a fer 
un pla de sancions. Ja portem sancions, 343 propostes de sanció als comerços, que és el 28 per 
cent de les sancions de tota la ciutat, per millorar el funcionament també de la neteja i dels 
usos de la recollida d’escombraries. Celebrem que també hem contractat ja 400 treballadors de 
la contracta. I a la consultiva d’Espai Públic ens vam comprometre a treballar amb BarnaCentre 
per millorar també tot el tema de neteja en els comerços del districte. I res, comentar això, que 
nosaltres seguirem treballant, perquè la neteja és el més important del nostre districte, i que 
tinguem un districte net. I sobretot agrair la feina realitzada pels treballadors i treballadores de 
la neteja. Hi votarem a favor. 

El regidor dona la paraula a la intervenció dels veïns, en nom dels quals parla Salvador Soler. 

El Sr. Salvador Soler 
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Hola, bona tarda. Según habéis hablado, el incremento de más personal, más maquinaria 
nueva y más millones, ¿por qué, con eso, va a peor es la limpieza día a día, y está tan sucia a 
Barcelona?  

Mi pregunta es la siguiente: ¿Tenéis alguna idea sobre el funcionamiento del tema de la 
limpieza? Yo creo que no. El problema que tenéis es un mal asesoramiento dentro del 
Ayuntamiento, y os lo tenéis que hacer mirar, porqué esto lo pagamos todos y todas las 
ciudadanas y ciudadanos. Buscad profesionales, que los hay, no personal no cualificado, que a 
día de hoy lo estáis haciendo bastante mal, y son cientos de millones anuales. No basta con 
decir que estamos en ello. Ya está nada más.  

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Nada, pues primero de todo, muchas gracias a todos los partidos por aceptar, por dar el voto a 
favor a esta propo, y gracias a la intervención de veïns, a su intervención. Eso no es el fin, eso 
yo creo que es el empezar, ¿no?, de esta manera, y es la única manera, digamos, que de alguna 
manera podemos garantizar la salud de nuestros ciudadanos. Habéis visto también que la 
gente no está tan segura, que muchas veces aceptamos algunas propos, algunos precs, y 
después, a la hora de la verdad, no se ponen en marcha. Esperemos que esta vez, esta sí que se 
pongan en marcha realmente, para que los vecinos y vecinas de nuestro distrito estén 
tranquilos. Gracias a todos otra vez. Gracias. 

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jaume Tonillero Cabot 

En el consell consultiu de fa poc, ens veu dir que encara quedava un 30 per cent per 
implementar. Bé, creiem que encara no s’ha fet. 

En els diferents òrgans de participació ha quedat palès que la situació és molt semblant a 
l’anterior, després del canvi de contracte. La seva feina és crear espais útils amb el veïnat per 
treballar conjuntament. La situació en els diversos barris de Ciutat Vella, a uns més que a 
altres, és per la degradació i manca de neteja insostenible. Com titulava un tuit divertit, amb 
ànim de fer riure, «la contracta de neteja són els pares».  

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Molt bé. És només afegir..., gràcies a l’associació de veïns per venir a explicar la percepció que 
es té, en el sentit que ho hem dit diverses vegades ja, tant a l’informe de regidor com en els 
pressupostos i en altres espais. Gràcies.  

El regidor dona la paraula al Govern per tancar el punt. 
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El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Sí, conseller d’Esquerra, en principi nosaltres sí que és veritat que vam comentar que era el 75 
per cent, però com sempre, la contracta està en ple moviment d’aplicació, i ja estem bastant a 
prop del 100 per cent. I després, agrair la intervenció de l’associació de veïns i del comentari 
que heu fet, el recollirem i farem el màxim possible perquè la neteja a Ciutat Vella sigui el millor 
que n’hi ha, perquè els veïns s’ho mereixen i perquè treballem per a això. 

El regidor informa que s’aprova la proposició de Ciutadans, amb el vot a favor de tots els 
grups, i s’accepta el prec d’Esquerra Republicana.  

3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè:  

• atès que la Llei 14/2010, del 27 de maig, dels drets i les oportunitats en la 
infància i l’adolescència recull que s’ha de garantir que els infants i els 
adolescents que tenen una discapacitat física, psíquica o sensorial puguin accedir 
als espais i zones recreatives públiques i en puguin gaudir, d’acord amb la 
legislació vigent en matèria d’accessibilitat i de supressió de barreres 
arquitectòniques; 

• atès que el joc és una activitat bàsica pel desenvolupament correcte de tots els 
infants i també és un dret recollit a la Declaració dels drets dels infants i per tant 
és responsabilitat de l’Administració garantir-lo; 

• atès que disposar de zones de joc infantil inclusives és una demanda de la 
ciutadania que també va ser objecte de projectes en el marc del procés 
participatiu dels pressupostos que es va dur a terme des de Decidim Barcelona; 

• atès que el mes de febrer de l’any 2020 el Govern va acceptar en Comissió de 
Drets Socials, Cultura i Esport un prec en el qual es comprometien a publicar 
abans de l’inici del curs 2020-2021 la llista de parcs infantils de la ciutat de 
Barcelona que són accessibles a la pàgina de l’Institut de Persones amb 
Discapacitat, tot especificant el nivell d’accessibilitat, per tal que les famílies 
puguin consultar i decidir l’opció que els va millor per als seus infants i mai s’ha 
complert; 

• atès que a la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de l’Ajuntament de 
Barcelona del mes de maig del 2021 es va aprovar per unanimitat, a instàncies 
del nostre grup una proposició que instava, entre d’altres demandes, a publicar 
la llista de parcs infantils de Barcelona que són accessibles, a prioritzar i 
calendaritzar els espais de joc de cada districte que seran 100% accessibles i 
inclusius, tant des d’un punt de vista físic o cognitiu, tant pel que fa a les 
estructures de joc com per l’accés; 

• atès que més d’un any després cap aspecte d’aquella proposició s’ha complert, 
des del Districte de Ciutat Vella s’insti el Govern a assumir el compromís d’incloure 
en el pressupost de l’any 2023 la dotació necessària per: 
• Garantir que les noves zones de joc i les zones que s’hagin de reformar seran 

100% accessibles i inclusives, tant per a estructures d’accés com per a estructures 
de joc. 
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• Garantir que a cada barri del districte hi hagi una àrea de joc infantil accessible i 
inclusiva. 

 

El regidor dona la paraula al Grup de Junts per Catalunya perquè exposi la seva proposició. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Atès que la Llei 14/2010, de 27 de maig, dels drets i les oportunitats de la 
infància i l’adolescència, recull que ha de garantir que els infants i els adolescents, que tenen 
una sala dotada d’anell magnètic, amb discapacitat física, psíquica o sensorial, poden accedir 
als espais i zones recreatives públiques, i en poden gaudir. D’acord amb la legislació vigent en 
matèria d’accessibilitat i de supressió de barreres arquitectòniques, el joc és una activitat 
bàsica per al correcte desenvolupament de tots els infants i també és un dret recollit a la 
Declaració dels Drets dels Infants i, per tant, és responsabilitat de l’Administració garantir-lo. 
Que s’ha de disposar de zones de joc infantil inclusives és una demanda de la ciutadania que 
també va ser objecte de projectes en el marc del procés participatiu de pressupostos que es va 
dur a terme des de Decidim Barcelona. 

El mes de febrer de l’any 2020, el Govern va acceptar, en Comissió de Drets Socials, Cultura i 
Esports, un prec, que es comprometien a publicar abans de l’inici del curs 2020/2021, la llista 
de parcs infantils a la ciutat de Barcelona que són accessibles a la pàgina de l’Institut de 
persones discapacitades, tot i especificant el nivell d’accessibilitat, per tal que les famílies 
puguin consultar i decidir l’opció que els va millor per als seus infants. Mai s’ha complert.  

A la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de l’Ajuntament de Barcelona, del mes de maig 
del 2021, es va aprovar, a instàncies del nostre grup, per unanimitat, una proposició que 
instava, entre d’altres demandes, a publicar la llista dels parcs infantils que són accessibles, a 
prioritzar i calendaritzar els espais de joc de cada districte que seran cent per cent accessibles i 
inclusius, tant des del punt de vista físic o cognitiu, tant pel que fa a les estructures de joc com 
per l’accés. Que més d’un any després, cap aspecte d’aquesta proposició s’ha complert.  

Demanem que des del Districte de Ciutat Vella s’insti el Govern que assumeixi el compromís 
d’incloure al pressupost de l’any 2023, la dotació necessària per garantir que les noves zones de 
joc i les zones que s’hagin de reformar seran 100 per cent accessibles i inclusives, tant per a 
estructures d’accés com per a estructures de joc. Garantir que a cada barri del districte hi hagi 
un àrea de joc infantil accessible i inclusiva. Gràcies.  

El regidor dona la paraula al Grup d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies. Bona tarda a totes. Avui, Junts per Catalunya ens presenta en aquest plenari una gran 
oportunitat. Una oportunitat per parlar d’una qüestió que, com a Esquerra Republicana de 
Catalunya a l’Ajuntament de Barcelona, hem mirat de posar, com sempre, al centre de les 
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nostres polítiques. Hem presentat iniciatives mostrant la nostra preocupació envers la sovint 
hostilitat dels carrers, parcs, places i serveis de la ciutat per a les persones amb discapacitat o 
diversitat funcional.  

El dret al joc és un dels drets reconeguts a la Declaració Universal dels Drets d’Infants i, com a 
tal, les administracions tenim el deure de garantir la possibilitat a tots els infants de la ciutat de 
zones jugables, inclusives i accessibles. Tota transformació urbana ha de garantir aquesta 
accessibilitat universal, entesa com una condició indispensable per garantir també l’autonomia, 
la no discriminació i la igualtat de totes les persones. Espais accessibles són aquells que 
garanteixen les condicions perquè totes les persones per igual puguin gaudir-ne de forma 
autònoma, afavorint així la seva participació social. Però per tal que així sigui, han de ser espais 
complets, no segregats. Perquè realment sigui un parc inclusiu, cal també que hi hagi elements 
dels que puguin gaudir conjuntament infants amb totes les diverses capacitats. Si no, estaríem 
parlant d’un parc adaptat, que no inclusiu. Han de ser espais amb una visibilitat suficient per no 
convertir aquest parc en un espai d’ús únicament per a infants amb discapacitat o diversitat 
funcional. 

A la proposició es parla de garantir que a cada barri hi hagi una àrea de joc infantil accessible i 
inclusiva, i considerem que, com que l’accessibilitat és universal, és una condició indispensable 
per garantir la no discriminació i igualtat de totes les persones. Com a ajuntament, s’hauria de 
garantir que totes les àrees de joc siguin inclusives i accessibles. Sí que és cert que Barcelona és 
una ciutat força més accessible que altres, però tot i així, encara queda molta feina a fer. La 
diagnosi municipal sobre accessibilitat o l’informe de l’Observatori de les Discriminacions, 
mostra com la discapacitat o diversitat funcional continua sent la tercera raó de discriminació a 
la nostra ciutat. I això, en ple segle XXI, no ens ho podem permetre.  

Si avui el Govern municipal entoma el repte i la proposta que vostès presenten, s’hauran de 
comprometre a garantir l’accés a totes les barcelonines i barcelonines a totes les activitats, 
serveis i espais de qualsevol àmbit, especialment els parcs infantils. És un deure que no es pot 
endarrerir més. Per aquest motiu, hi votarem a favor.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Gracias. Porque se trata de un tema del que se beneficiaran muchos niños y niñas, y porque 
compartimos, como los demás consellers han mencionado, que es indispensable que el 
equipamiento y los juegos sean accesibles inclusivos para todos, insistimos en este tema, 
porque para lograr una equidad, se deben eliminar barreras que limitan el acceso al juego para 
niñas y niños con discapacidades diversas. Juegos 100 por ciento adaptado. Os deseamos 
mucha suerte con esta propuesta, porque nosotros no la hemos tenido a fecha de hoy.  

Cabe recordar que el Grupo de Ciutadans, por medio de la presente regidora que ahora se 
ausentó, Julia Barea, se presentó en el consejo plenario, el 10 de diciembre de 2020, 
exactamente hace dos años y doce días, un ruego solicitando al Gobierno municipal la 
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realización de un informe completo sobre la situación de la zona de juegos infantiles. ¿Dónde 
está ese informe? Bueno. Gracias.  

El regidor dona la paraula al Govern per un temps de tres minuts. 

El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Gracias, regidor. En primer lugar, queremos destacar que desde este Gobierno hemos hecho de 
la accesibilidad una línea prioritaria como nunca antes se había hecho. No creo que haga falta 
enumerar todas las transformaciones urbanísticas que se están haciendo para mejorar la vida 
de los vecinos y vecinas en nuestra ciudad. Y en concreto, quiero destacar que este año se ha 
aprobado la Estrategia Barcelona per l’Accessibilitat Universal 2022/2030.  

La política de accesibilidad es una política de ciudad, y su presupuesto es de ciudad, no de 
distrito. En la proposición se plantea que incluyamos en el presupuesto del ayuntamiento, que 
se inste a incorporar en el presupuesto del ayuntamiento una dotación para este tema. Este 
pleno no es el espacio para se debate que llevan meses desarrollándose, y que mañana mismo 
se aprueba, tal y como hemos informado en el punto de presupuestos 2023. Por este motivo, 
nuestro voto es negativo. Pero esto no quiere decir que no vayamos a trabajar para 
incrementar la accesibilidad de las zonas de juego, sino todo lo contrario.  

A lo largo del 2023 se triplicará el número de áreas totalmente accesibles. Sí que queremos 
destacar que no se puede garantizar que todas les áreas sean totalmente accesibles. Hay áreas 
que se encuentran en lugares que, por su entorno, no lo son, y hacen áreas accesibles en 
lugares que no son accesibles, pues no tendría mucho sentido. De acuerdo con la normativa 
vigente, todas las áreas de juego que se hacen nuevas o se renuevan en la ciudad de Barcelona, 
son accesibles. Esto quiere decir que todas las actividades lúdicas que se ofrecen tienen un 
elemento que las ofrece de manera accesible.  

Actualmente, en el distrito de Ciutat Vella hay una àrea totalmente accesible en el Parque de la 
Ciudadela, hay dos áreas más en la plaza Folch i Torres, y en l’Avinguda de Francesc Cambó. El 
objetivo es lograr que cada barrio tenga un área totalmente accesible antes del 2024. Pera el 
año 2024 también, se lograría el objetivo que el 90 por ciento de la ciudadanía tenga a menos 
de diez minutos de su casa, un área totalmente accesible.  

El regidor torna a donar la paraula al grup proposant. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Bé, simplement agrair el suport d’Esquerra i Ciutadans a la proposta. Al 
regidor, el conseller de Govern, és evident i, a més, com que fem el plenari el 22 de desembre, 
ja gairebé en temps de descompte, doncs no tenim temps de fer segons quines propostes, però 
sí que no comparteixo amb vostè que no és lloc de portar aquest debat perquè no és 
competència. Ho he dit en l’informe del regidor: si una cosa no és competència nostra, el que 
hem de fer és demanar-li a qui té la competència que l’exerceixi i, per tant, doncs, treballar 
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perquè això pogués ser. I si no és per al 23, doncs que es pugui encarar cap al 24, però que la 
demanda sigui feta. Per tant, no sé si es pensaran de reconduir el suport o no a la proposta, 
però sí que crec que seria un bon espai, almenys de cara a un futur.  

El regidor torna a donar la paraula al Govern. 

El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Sí, bueno, simplemente destacar que no aceptamos la propuesta, pero que vamos a trabajar en 
la línea en la que se plantea de instar a que se hagan efectivas las acciones que he descrito. Y 
simplemente, por destacar, por ejemplo, que en el 2023 se van a ejecutar actuaciones de áreas 
de juego infantil en el Raval, en la plaza de Caramelles, en la plaza Vicent Martorell, en la 
plazoletea Martina Castells, la plaza del Doctor Fleming, en Santa Caterina, en els Jardins del 
Pou de la Figuera i en el Pla de Palau, y en la Barceloneta, con la súper área de joc en el parque 
de la Barceloneta. Y que algunas de estas acciones además han sido fruto de iniciativas 
ciudadanas, que han sido aprobadas a través de los presupuestos participativos. Entonces, en 
este sentido, nuestro compromiso es firme para trabajar para que la accesibilidad a los jocs 
infantiles se haga efectiva lo antes posible.  

El regidor conclou el punt informant que la proposició no s’aprova pel vot en contra del 
Govern.  

4. Proposició amb contingut de declaració institucional al Consell Plenari de Ciutat Vella del 
Grup Municipal Barcelona en Comú: 
 

Tots i totes som conscients que s’apropen les eleccions municipals. La campanya electoral 
s’iniciarà el 12 de maig, però no se’ns escapa que el debat preelectoral s’inicia molt abans 
i especialment en els darrers mesos hem vist com arreu de la ciutat han anat agafant més 
terreny els discursos estigmatitzadors i estereotipats, que atempten contra la dignitat de 
les persones pel fet de formar part d’un grup o col·lectiu en concret. Discursos que 
s’utilitzen per discriminar les persones pel seu origen, nacionalitat, sexe, orientació 
sexual, creences, ideologies o qualsevol altra característica d’alteritat. 
Davant d’aquest context, acompanyant i reflectint el neguit d’entitats veïnals i socials dels 
diferents barris i amb coneixement de diverses entitats i col·lectius de la ciutat, volem 
expressar i compartir la nostra preocupació davant aquests discursos, cada cop més 
desacomplexats, que pretenen atemptar contra la convivència i la diversitat de la nostra 
societat actual. 

 
És per això que demanem al conjunt de les forces polítiques que fugin de la 
instrumentalització d’aquests discursos contra persones i col·lectius i que evitin una 
mirada paternalista que dificulta el seu apoderament i representació en tots els àmbits 
socials, de debat i participació inclosos els consells plenaris del districte, els consells de 
barri i altres òrgans de participació i comissions de treball. 

 
Com a institució compromesa en la lluita contra les desigualtats, el racisme i la xenofòbia, 
l’Ajuntament de Barcelona i el districte de Ciutat Vella no es poden quedar de braços 
plegats. És per aquestes raons que com a Barcelona en Comú, però de manera col·lectiva 
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compartint el sentiment d’un conjunt d’entitats i col·lectius participants dels debats del 
dia a dia d’aquest districte, demanem als partits polítics amb representació al consistori 
que aprovin la següent proposició: 
 

- Instar els grups municipals d’aquest districte a no reproduir mai discursos racistes 
i xenòfobs, estigmatitzadors i estereotipats, que atempten contra la dignitat de 
les persones i a evitar, especialment, ser altaveu d’aquests durant el període de 
precampanya ni durant la campanya electoral i a denunciar aquests discursos 
criminalitzadors i/o estigmatitzadors que es puguin produir. 

- Instar les diverses entitats, associacions i col·lectius que participen dels debats en 
òrgans del districte a no reproduir ni fer d’altaveu d’aquests discursos, i a sumar-
se al rebuig cap a aquelles conductes que promouen l’odi  o atempten contra la 
dignitat de les persones. 

- Instar els càrrecs polítics que actuen en representació del districte en qualsevol 
dels seus òrgans i els representants d’entitats, associacions i col·lectius que hi 
participin que vetllin perquè aquests espais siguin sempre i en tot moment 
respectuosos amb els drets humans on no hi hagi espai per a la reproducció 
d’aquests discursos estigmatitzadors o que promouen l’odi o atempten contra la 
dignitat de les persones que es puguin produir. 

 
El regidor dona la paraula a la consellera tècnica perquè es tracta d’una proposició amb 
contingut de declaració institucional, per un temps de sis minuts. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez  

Gràcies, regidor. Durant l’últim període, i especialment els últims mesos, hem vist com arreu de 
la ciutat han anat agafant més terreny els discursos estigmatitzadors i estereotipats que 
atempten contra la dignitat de les persones, pel fet de formar part d’un grup o d’un col·lectiu 
concret. Discursos que s’utilitzen per discriminar les persones pel seu origen, nacionalitat, sexe, 
orientació sexual, creences, ideologies o qualsevol altra característica, amb l’objectiu de 
generar una confrontació d’alteritat, volent generar un marc on les diferències entre persones 
són un greuge, i busquen evidenciar que la homogeneïtat és un objectiu a assolir. Donar ales a 
aquest raonament és perillós i dona cabuda a exclusions. Des de Barcelona en Comú tenim clar 
que la suma i el reconeixement de les diferències és l’únic camí per construir ciutadania i sentit 
comú.  

Tots i totes som conscients que s’apropen les eleccions municipals, que la campanya electoral 
s’iniciarà el 12 de maig, però tampoc se’ns escapa que el debat preelectoral s’inicia molt abans. 
Davant d’aquest context, acompanyant i reflectint el neguit d’entitats veïnals, socials, dels 
diferents barris i amb el seu coneixement, volem expressar també i compartir la nostra 
preocupació davant d’aquests discursos, cada cop més desacomplexats, que pretenen 
atemptar contra la convivència i la diversitat de la nostra societat.  

És per això que demanem al conjunt de les forces polítiques que fugin de la instrumentalització 
d’aquests discursos contra persones i col·lectius, i que evitin una mirada paternalista, que 
dificulta el seu apoderament i representació en tots els àmbits socials, de debat, de 
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participació, inclosos consells plenaris de barri, taules de seguretat i altres òrgans de 
participació. Com a institució compromesa amb la lluita contra les desigualtats, el racisme i la 
xenofòbia, l’Ajuntament i el districte de Ciutat Vella no pot quedar de braços plegats.  

És per aquestes raons que, com a Barcelona en Comú, però de manera col·lectiva, compartint el 
sentiment d’un conjunt d’entitats i col·lectius com la FAVB, la Taula del Tercer Sector i d’altres 
entitats participants en els debats del dia a dia d’aquest districte, demanem als partits polítics 
amb representació al consistori que aprovin la següent proposició: instar els grups municipals 
d’aquest districte a no reproduir mai discursos racistes i xenòfobs, estigmatitzadors i 
estereotipats, que atempten contra la dignitat de les persones, i a evitar especialment fer 
d’altaveu d’aquests durant el període de campanya i durant la campanya electoral, i a 
denunciar aquests discursos criminalitzador o estigmatitzadors que es puguin produir; instar 
també a les diferents entitats, associacions i col·lectius que participen dels debats en òrgans del 
districte, no reproduir ni fer d’altaveu d’aquests discursos, i a sumar-se al rebuig cap a aquelles 
conductes que promoguin l’odi o atemptin contra la dignitat de les persones; i finalment, instar 
als càrrecs polítics que actuen en representació del districte en qualsevol dels seus òrgans i els 
representants d’entitats, associacions i col·lectius que hi participin, que vetllin perquè aquests 
espais siguin sempre, i en tot moment, respectuosos amb els drets humans, on no hi hagi espai 
per a la reproducció d’aquests discursos estigmatitzadors, i que promoguin l’odi o atemptin 
contra la dignitat de les persones.  

El regidor dona la paraula al Grup d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, regidor. El 6 de novembre, a la jornada de Barcelona Ciutat Diversa, les entitats del 
Consell Municipal d’Immigració de Barcelona instaven els partits polítics a no fer de la 
immigració un arma llancívola per esgarrapar quatre vots a costa d’estigmatitzar la població 
immigrada i racialitzada de la ciutat. Avui, el grup de Barcelona en Comú, tot i que no ho cita 
explícitament i recollia el guant amb bon criteri, d’elevar la petició d’aquest plenari de districte. 

Evidentment, els hi anunciarem que hi votarem a favor, i en aquest cas ens situarem al vostre 
costat. I evidentment, perquè el clam de no estigmatitzar els diferents col·lectius per finalitats 
electoralistes, d’una llarga tradició a casa nostra, ja que l’Acta del Pacte Nacional per a la 
Immigració, promogut en aquell temps per la Secretaria d’Immigració, governada per Esquerra 
Republicana, va ser signada el 2018 per 32 agents institucionals, polítics, econòmics i socials.  

És important deixar constància que aquell pacte va ser un moment històric de país, que va 
transcendir entre partits i organitzacions que el van signar, i que volia fer front a una situació 
molt complexa. Per posar en context, en aquell moment, igual com succeeix avui en dia, 
l’amenaça dels partits d’extrema dreta tensaven la cohesió social i atacaven els drets humans i 
la dignitat d’una part de la ciutadania. Era un fet d’una gran magnitud.  

És per això que el pacte que defensa la idea de la immigració, lluny de ser un factor conjuntural 
i passatger, es constituiria com un element estructural de la societat catalana, fet que, 
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evidentment, implicava el reforçament de les polítiques públiques, així com el compromís del 
conjunt de la societat i dels seus agents socials amb les igualtats de drets, deures i 
oportunitats, i amb la creació d’una cultura pública comuna. Arran del Pacte Nacional en 
període electoral, els partits polítics amb representació al país han signat diversos 
compromisos en aquest sentit, tot i que cal apuntar que, desafortunadament, no sempre 
aquests compromisos s’han respectat.  

És per això que ens sumem a la petició de les entitats i col·lectius recollides a la proposició per 
demanar especialment no competir en estigmatitzar els col·lectius en situació de vulnerabilitat, 
abandonar l’ús de l’odi com un instrument polític, i deixar d’invocar els drets d’uns per intentar 
vulnerar els drets dels altres. Des d’Esquerra Republicana ja fa més de 15 anys que treballem a 
la lluita antifeixista i antiracista en aquest sentit. Sempre ens trobareu al costat, i això ens 
interpel·la a tots. Gràcies.  

El regidor agraeix el vot a favor i dona la paraula al PSC. 

La Sra. María José Arteaga Muñoz 

Gràcies regidor. L’odi no pot marcar l’agenda política. Els i les socialistes sempre hem defensat 
la plena inclusió i la no estigmatització de cap col·lectiu. El que pretenen fer algunes forces no 
només és injust, sinó que pertorba l’esperit constitucional que tant diuen defensar. Contra la 
intolerància, en els últims anys hem vist com la ultradreta ha iniciat una campanya 
d’estigmatització contra tots els col·lectius minoritzats i discriminats. A la nostra ciutat s’ha 
traduït en l’argument d’un discurs d’odi injustificat, sovint acompanyat de mentides i 
fabricacions que busquen generalitzar i embrutar la reputació de comunitats migrades 
senceres. En les nostres mans està oposar-nos.  

L’essència de Barcelona és la seva condició de ciutat oberta. Barcelona ha estat sempre una 
ciutat capdavantera en la lluita pels drets humans. Des del primer orgull LGTBI, passant per les 
manifestacions contra la guerra d’Iraq i contra la Islamofòbia, o les convocatòries d’Unitat 
contra el Feixisme i el Racisme.  

El Partit Socialista sempre ha estat al costat correcte de la història, al costat de totes i 
cadascuna de les persones que conformen la nostra ciutat, a favor de la moderació. En l’actual 
crisi, amb el cost de vida, és imperatiu que la tensió política minvi per poder centrar-nos en la 
gestió. Els ciutadans ens ho demanen. Els assenyalaments són propis de temps passats, no 
podem tolerar que es busquin responsables o s’assenyalin col·lectius sencers que, en la seva 
immensa majoria, contribueixen de manera decisiva a construir una Barcelona millor.  

El reconeixement dels deures dels ciutadans va sempre acompanyat de la defensa dels seus 
drets, i com a representants polítics, la nostra tasca és, ara i sempre, defensar-los a capa i 
espasa. El nostre vot serà favorable.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 
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El Sr. Thair Rafi Khanun 

Gràcies. Estamos totalmente de acuerdo con decir «no» al racismo. El discurso que utilizan 
para discriminar a les persones, que ya sea por su origen, nacionalidad, orientación sexual, 
creencia religiosa, ideología o cualquier otra característica que sea, porque estas conductas 
amenazan con destruir nuestra convivencia i nos aleja de la diversidad cultural, que es la 
riqueza de nuestra ciudad, en especial en nuestro distrito. Pero no creemos que estas 
conductas sólo se deban plantear cuando se acerquen las elecciones municipales. Así parece 
como para conseguir votos, pero no es así, sino que se debe mantener i difundir esta conducta 
en nuestra vida cotidiana.  

Y me gustaría decir una cosa más, y es que a veces los políticos hacen una declaración nacional 
o internacional, a lo mejor para quedar bien ante algún colectivo, pero en el mismo un 
momento se olvidan también que otro colectivo puede ser ofendido ante esta declaración que 
hacen. Y también tienen los mismos derechos en el país donde viven, ¿no? Y no vamos a 
permitir que instrumentalicen este discurso contra persones y colectivos, y que dificulte su 
empoderamiento y representación en el ámbito social. Nuestro voto será a favor.  

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Junts.  

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Des del Grup Municipal de Junts per Catalunya, compartim la preocupació per 
l’ús de determinades expressions o per afirmacions que sovint fan alguns servidors públics. Com 
apunten en la seva proposició, les forces polítiques hem de fugir de la instrumentalització 
d’aquests discursos contra les persones i col·lectius, i que evitin una mirada paternalista que 
dificulta el seu apoderament i representació en tots els àmbits socials, de debat i de 
participació, inclosos els consells plenaris de districte, els consells de barri i altres òrgans de 
participació i comissions de treball.  

Cal treballar-ho dia a dia, no només en època electoral o en un moment concret. Com a 
institució, però també com a servidors públics, cal que la nostra forma d’actuar sigui exemplar. 
Creiem, però, que a més de presentar-ho en un consell plenari de districte, caldria també que 
ho traslladessin a les comissions de govern que es celebren a Casa Gran, perquè s’ho 
apliquessin també els membres del Govern municipal. No pot ser que hi hagi membres del 
Govern municipal que fan declaracions en contra, assenyalen i estigmatitzen col·lectius que no 
comparteixen la seva ideologia. Com tampoc pot ser que un regidor afirmi que l’increment dels 
atacs amb armes blanques que està vivint la ciutat estiguin associats a persones d’un origen 
concret.  

Al 2019, Junts per Catalunya signava el manifest del Consell Municipal d’Immigració de 
Barcelona, en el que ens comprometien a estar en contra del discurs de l’odi, el racisme i la 
xenofòbia, i per la no instrumentalització de la immigració a les eleccions municipals. Aquest 
cop no serà una excepció, i hi votarem favorablement.  
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El regidor agraeix el vot a favor i torna a donar la paraula al Govern. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Bé, primer, donar les gràcies a tots els grups que han votat a favor de la proposició. Crec que 
ens hi trobem amb aquesta lluita. Donar les gràcies també a les associacions, entitats i 
persones que ens donen suport, a totes nosaltres que com a representants públics, no només a 
Barcelona en Comú, sinó que ens donen suport i fan la feina del dia a dia als barris, perquè la 
feina de les institucions, com bé ha dit el conseller Rafi, és important, però la principal feina 
també està al carrer, no?, i amb aquesta connexió al carrer, en els espais de trobada i 
d’interrelació als barris, és on realment es generen espais d’aprenentatge quotidià, i moltes 
vegades es generen espais on també aquestes situacions afloren, i la barrera de contenció que 
tenen, que tenim capacitat com a barri des de d’aquests espais de poder oferir, doncs ha de 
tenir sempre el reconeixement i recolzament de la institució, i per això elevàvem aquí aquesta 
iniciativa, però que és una iniciativa compartida i estesa, i que principalment ha de poder tenir 
un impacte al carrer.  

Per tant, doncs agrair a totes les entitats que porten anys fent feina en aquest sentit, i a les que 
també a dia d’avui s’hi sumen. Gràcies.  

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

M’agradaria acabar la meva intervenció, que Barcelona en Comú va arribar a l’alcaldia de les 
últimes eleccions fruit del pacte de baix, responsable de vulnerar els drets de la vida privada i 
familiar d’un col·lectiu de persones gitanes, tal com va sentenciar el Tribunal Europeu dels 
Drets Humans. Gràcies.  

El regidor informa que s’aprova la proposició amb el vot favorable de tots els grups.  

c) Precs 

6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè: 

• atès que aquest any 2022 no s’ha convocat ni una vegada el Consell d’Habitatge 
de Ciutat Vella; 

• atès que al web de l’Ajuntament tampoc hi ha penjada cap acta dels consells 
d’habitatge que s’han fet.; 

• atès que l’habitatge és una de les problemàtiques més importants del Districte 
de Ciutat Vella; 

• atès que hauria de ser una prioritat per al Govern Municipal, 
el Govern del Districte de Ciutat Vella convoqui dos consells d’habitatge abans 
d’acabar el mandat, atès que aquest any 2022; 
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es pengin les actes i la documentació al web de l’Ajuntament dels consells 
d’habitatge celebrats el 10 de desembre de 2019, el 26 de febrer de 2020 i el 7 
d’octubre de 2021 abans de finalitzar l’any. 

 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans en què:  

• atès que l’últim Consell d’Habitatge de Ciutat Vella fou convocat en el 2020; 
• atès que l’habitatge és un tema de vital importància a Ciutat Vella; 
exigim al Govern Municipal convoqui el Consell d’Habitatge de manera immediata, 
durant el primer trimestre de l’any 2023. 

 
El regidor informa que els precs números 6 i 7 es tractaran conjuntament i de la següent 
manera: primer, 2 minuts per a Ciutadans, després 2 minuts per a Esquerra Republicana, 
després 2 minuts per a Ciutadans, i després la resposta del Govern, que són 4 minuts. A 
continuació, dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, regidor. Avui, desafortunadament no heu fet els deures. Avui insistim que convoqueu 
un òrgan que és de vital importància per al nostre districte. No podem entendre com és 
possible que en tot el 2022 no s’hagi convocat cap Consell d’Habitatge. A Ciutat Vella es donen 
diferents casuístiques que fan que el dret de l’habitatge sigui més que més que mai un dret com 
una casa, sense excuses que hi valguin.  

L’enquesta sociodemogràfica de Barcelona menciona que el 50 per cent de la població activa 
de Ciutat Vella està en risc de pobresa o en risc d’exclusió social o exclusió residencial i, per 
tant, amb un alt risc de ser desnonat. Un clar exemple d’això és el Raval, on la taxa de 
desnonaments és la més elevada de tota Barcelona. La bretxa, en comparació a altres 
districtes, és alarmant.  

Actualment tenim una taula d’emergència totalment desbordada, amb gairebé 733 persones, 
segons dades actualitzades del mes de novembre d’aquest any, on l’Oficina d’Habitatge de 
Ciutat Vella no dona a l’abast. Els nostres joves, d’entre 16 i 29 anys, viuen en una residència 
familiar i no tenen cap perspectiva de futur, ja que la mitjana dels preus de lloguer a Ciutat 
Vella ja supera els 1.000 euros. La demanda encara augmenta, mentre que l’oferta segueix 
disminuint. El cost d’habitatge ja supera el 70 per cent dels ingressos que tenen els veïns i 
veïnes de Ciutat Vella.  

Tot plegat s’accentua amb la problemàtica dels 2.100 pisos turístics, dels quals els recordo que 
tres quartes parts són il·legals. Això ha desencadenat en la marxa i la substitució de la població 
del nostre districte. El 30 per cent dels habitatges tenen un estat de conservació dolent o 
deficient a Ciutat Vella, segons el Pla d’Habitatge de Barcelona 2016/2025. A aquests edificis hi 
hem de sumar també les finques municipals pendents de rehabilitació o reformar, o habitatges 
pendents de ser adjudicats.  
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No ens podem permetre tenir pisos buits. Tot plegat és un fracàs de les vostres polítiques 
d’habitatge, quan en tot l’any no es convoca un òrgan que considerem de major prioritat i 
importància per al nostre districte, i en el seu lloc es destinen cinc pàgines a l’informe del 
regidor. Considerem que hi ha una manca de transparència i molt més quan les actes anteriors 
dels consells no estan actualitzades.  

El regidor dona dos minuts de temps al Grup Municipal de Ciutadans perquè presenti el prec. 

El Sr. Thair Rafi Khanun 

Gràcies. El último consell de vivienda de Ciutat Vella fue convocado en el año 2020, así que 
llevamos dos años sin celebrar este consell de vivienda. Y la vivienda es un tema de vital 
importancia de nuestro distrito. Exigimos al Gobierno que convoque el consell de Vivienda de 
manera inmediata durante el primer trimestre del año viniente, del año 2023. Gràcies. 

El regidor dona la paraula al Govern perquè respongui els dos precs en un temps de quatre 
minuts. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies, regidor. Vagi per endavant que acatem els precs, tant pel que fa a l’actualització de la 
documentació com pel que fa a la convocatòria. Voldria explicar també que, evidentment, a 
ningú se li escapa que el calendari de final de mandat està molt tensionat, per tant, ens 
comprometem, a la tornada d’aquestes festes, a proporcionar una primera data per al consell, i 
que vetllarem perquè pugui haver-ne una segona abans de finalitzar el mandat.  

És cert que la pandèmia va ralentitzar, diguem-ne, la dinàmica dels consells d’habitatge, però 
no així les polítiques. I en aquest sentit, també m’agradaria referir-me a què el Consell 
d’Habitatge de Ciutat Vella, que és un dels únics districtes que en té, és un consell que està 
vinculat al Consell de l’Habitatge Social de Barcelona, que sí que s’ha sostingut en el temps, i on 
sí s’ha fet rendició de comptes de les polítiques. No obstant això, evidentment, nosaltres tenim 
aquesta responsabilitat i convocarem immediatament el consell. 

Per explicar que no hem deixat de fer polítiques d’habitatge, i que les polítiques d’habitatge no 
han deixat de ser una prioritat al districte de Ciutat Vella, ans al contrari, m’agradaria recordar 
algunes de les accions fetes durant el mandat. Per començar, que crec que ja s’ha dit, 
l’Ajuntament, hores d’ara està construint més habitatge públic que la Generalitat i que l’Estat 
junts, i això ningú ho puc negar, aquest últim any, amb la promoció de més de 2.000 
habitatges, més de 1.000 milions d’inversió en els últims 8 anys. Sincerament, crec que no ens 
poden fer gaires retrets en aquest sentit. En concret, en Ciutat Vella, no? Aquest mandat, 
acords concrets: Hospital, 99; Esparter, 6, amb 8 famílies; Sant Bartomeu, 6 , amb 8 famílies; 
Sant Climent, 15, amb 5 famílies; Comte de Santa Clara, cessió i rehabilitació subsidiària per 
part del districte, amb 11 habitatges per a col·lectius prioritaris, per aconseguir a la 
Barceloneta un habitatge amb condicions dignes.  
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També, a nivell de verticalitat, acords també amb entitats bancàries i fons d’inversió com la 
Sareb, amb la incorporació de fins a 29 habitatges al districte de Ciutat Vella, estabilitzant així 
la vida de veïns i veïnes que estan creuades per desnonaments, amb vulnerabilitat; compres 
com Robador, 21, 3 habitatges concrets propietat del BBVA, que estaven buits o en situació de 
precarietat, amb desnonaments pel mig; regularització de la situació de les veïnes de la finca 
d’Arai, 3, amb 8 habitatges, 8 famílies; veïnes que aconseguim que es quedin al Gòtic; la 
compra de Jaume Giralt, 7, també en mans de fons voltors, històrics delinqüencials, 15 
habitatges per a les veïnes de Ciutat Vella.  

També estem treballant amb els punts de venda. Estem fent el link entre els fons voltors, que 
tenen els edificis buits i que no es responsabilitzen, amb els expedients de disciplina i amb 
l’objectiu de mobilitzar-los o sancionar. Mentre que la llei no canviï, no podem fer, no podem 
aconseguir que aquests habitatges passin a mans municipals, que és el que volem fer.  

També estem reactivant la borsa, no? Per exemple, un dels casos dels punts de venda 
d’aquesta setmana és d’un particular, i ja hem activat el procediment de borsa, per tal 
d’intentar convèncer-lo que el posi, no?, en aquest servei.  

També hem impulsat les rehabilitacions, que arriben tard però arriben, de totes les finques que 
vam comprar el mandat passat, o que algunes s’han tancat fins i tot aquest mandat: Reina 
Amàlia, 10, 8 habitatges; en breu es planificaran les obres Lancaster, 7, 9, 11 que anem tard, 
però en breu començaran les obres, 29 habitatges; Robadors, 33, ja en obres, 20 habitatges; 
Botella, 16, 11 habitatges; Hospital, 116, 17 habitatges.  

Hem tancat en aquest mandat, cosa que no podrem impulsar, però esperem que el mandat 
vinent algú s’encarregui d’impulsar-ho, una operació amb 5 finques al Gòtic on pensem que 
podem aconseguir fins a 70 habitatges o més.  

El regidor informa que s’accepten els dos precs i dona la paraula al Grup de Ciutadans. 

El Sr. Thair Rafi Khanun 

Gràcies. Como todos sabemos, el distrito de Ciutat Vella necesita la construcción de más 
viviendas y mejora de la calidad específica en todo tipo de colectivo, pero también, por otra 
banda, las viviendas que ha comprado la Administración pública, están en malas condiciones y 
necesitan mantenimiento, y algunas no son habitables si no se rehabilitan.  

Gràcies por aceptar el prec, y esperemos que sea pronto el Consejo de Vivienda, lo antes 
posible. Gracias. 

8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans en què:  

• atès que actualment en el districte hi ha grans obres urbanístiques que afecten i 
alteren el trànsit normal pels carrers i avingudes, i això afecta especialment els 
qui tenen problemes de mobilitat i discapacitat visual; 
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• atès que reduir les desigualtats i crear estratègies d’inclusió hauria de ser una 
prioritat d’aquest Govern municipal; 

• atès que en altres districtes hi ha taules de treball sobre l’accessibilitat, com per 
exemple a Horta o Nou Barris; 

 sol·licitem al Govern Municipal la creació d’un Consell Sectorial d’Accessibilitat al 

 Districte de Ciutat Vella. 

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans perquè exposi el seu prec en un 
temps de dos minuts.  

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Gràcies. Actualmente, en el distrito existen grandes obras urbanísticas que afectan y alteran el 
tránsito peatonal, el tránsito normal por las calles y avenidas. No referimos, por ejemplo, a la 
remodelación de las Ramblas, a la obra de Vía Laietana. Esto afecta especialmente a quienes 
tienen problemas de movilidad i discapacidad visual. Los usuarios han manifestado dificultades 
en los trazados, principalmente la señalética. Por ejemplo, durante las obras también se 
desconectan los semáforos sonoros, dejando vulnerables a las personas con visión reducida.  

Con esto queremos reducir las desigualdades y crear estrategias de inclusión. El distrito no se 
puede quedar atrás en este tema. Se requieren ordenanzas municipales nuevas y que se 
apliquen las normas existentes. Como referencia, distritos como Horta, Sant Martí, Nou Barris y 
Sant Andreu, cuentan con su meta de trabajo. Es por ello que desde Ciutadans solicitamos al 
Gobierno municipal crear la Mesa de Accesibilidad del distrito. Gràcies. 

El regidor dona la paraula al Govern perquè respongui. El conseller David Pequeño té dubtes 
sobre si el prec demana consell sectorial d’accessibilitat o bé mesa d’accessibilitat tal com ha 
comentat la representant del grup de Ciutadans. El regidor confirma que al prec hi posa: 
«Sol·licitem al Govern municipal la creació d’un consell sectorial d’accessibilitat al Districte de 
Ciutat Vella» i això és el que s’ha entrat a registre i el que es contestarà des de Govern. 

El Sr. David Pequeño Gutiérrez 

Vale. Respondo en relación a lo que teníamos previsto, que era consell. En relación con las 
obras, le haré una pequeña parrafada, que espero que no sea muy liosa. La Ley 13/2014, de 30 
de octubre, de accesibilidad de la Generalitat, establece en el artículo 7 que la planificación y 
urbanización de espacios urbanos de uso público tiene que garantizar la accesibilidad por 
medio del planeamiento general, previamente derivado, y de otros instrumentos de ordenación 
y ejecuciones urbanísticas, de acuerdo con criterios establecidos por esa ley y la 
correspondiente normativa.  

Así mismo indica que el planeamiento urbanístico, los proyectos de urbanización y los 
proyectos de obras ordinarias tienen que incluir en la memoria del proyecto un apartado 
justificativo del cumplimiento de las condiciones de accesibilidad. Este es el marco en el que nos 
movemos. Estoy quiere decir que todas las obras, antes de iniciarse, pasan por un proceso 
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reglado, y que, en el caso de las grandes obras, además, en este ayuntamiento, todos los 
vecinos y vecinas pueden dar su opinión en los procesos participativos que se abren para las 
grandes transformaciones, y también pueden presentar alegaciones durante el proceso de 
tramitación administrativa.  

Como decía la consellera, en algunos distritos existen consells de discapacitat, y a veces 
algunas taules de treball, que se reúnen para abordar temas concretos. Por la dinámica propia 
de estos espacios, es muy complicado que puedan dar una respuesta efectiva a las demandas 
planteadas en este ruego. Para abordar los problemas de accesibilidad durante las obras, 
creemos que tiene mucho más sentido reforzar estrategias de comunicación y no crear espacios 
formales, que no responderán a las necesidades inmediatas que puedan surgir con los cambios 
que se producen día a día, con la evolución de los trabajos vinculados a cada obra.  

Además, tenemos la Comisión Consultiva de Gobierno de Medio Ambiente, Vivienda, 
Urbanismo y Obras, donde se informa con antelación y se recogen demandas en relación con 
las obras del distrito. Esta comisión se reúne periódicamente, más o menos cada dos meses. Y, 
sobre todo, no vemos que un consell deba crearse sin que si esta una demanda específica por 
parte de las entidades que formarían parte y serían los agentes clave en su funcionamiento. 

Así pues, no aceptamos el prec pero asumimos el compromiso de mejorar la comunicación y 
fomentar la participación para que todas les persones afectadas por las diferentes obres, 
presentes o futuras, puedan ayudarnos a mejorar la accesibilidad durante el desarrollo de las 
mismas. 

El regidor informa que no s’accepta el prec i que han revisat el document introduït i 
efectivament hi diu: «La creació d’un consell sectorial d’accessibilitat al districte». A 
continuació dona altre cop la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Míriam Bernarda González Tamayo 

Bueno, lamento que se rechace, porque este ruego no existiría si se aplicaran las normas 
existentes, si se aplicara la Ley de accesibilidad universal, si se aplicará el Real Decreto 1/2013, 
i la mencionada Ley autonómica de Cataluña, 13/2014. Porque se requiere recoger toda las 
necesidades y propuestas de las personas, y no solamente los usuarios, sino de su familia. Y se 
debería hacer un catastro realmente de las personas que habitan en Ciudad Vella. Bueno, 
simplemente lamento que se rechace. Gràcies.  

9. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat en què: 

• atès que la presentació de l’Observatori Contra la Homofòbia evidencia que s’ha 
registrat un 50% d’increment de les incidències vers el 2020; el 2020 van ser 189 i 
el 21, 284, i les dades fins al novembre del 2022 marquen que la tendència serà 
semblant al 2021; 
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• atès que a la ciutat de Barcelona fins al novembre del 2022 hi ha hagut 98 
incidències, Ciutat Vella n’ha registrat 14, i és el segon districte de la ciutat 
darrere de l’Eixample, 

demanem al Govern municipal del districte el següent: 

• Que treballi per aplicar les 26 recomanacions que l’observatori fa per prevenir, 
detectar i intervenir L’LGTBIfòbia, gestionant les que són competència del 
districte i, 

• Que les que siguin competència d’administracions superiors siguin aplicades per 
aquestes administracions. 

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya perquè exposi el següent 
prec en dos minuts de temps. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Ara bé, ara sí. Ara massa. Bé, repeteixo. Recentment s’ha presentat l’Observatori Contra 
l’Homofòbia, que evidencia que ha registrat un 50 per cent d’increment de les incidències vers 
el 2020. 

El 2020 van ser 189, i el 2021, 284. Les dades que hi ha fins al novembre del 2022 marquen que 
la tendència serà semblant el 2021. A la ciutat de Barcelona, fins al novembre de 2022 hi ha 
hagut 98 incidències. A Ciutat Vella se n’han registrat 14, sent el segon districte de la ciutat, 
darrere de l’Eixample, en nombre d’incidències.  

Les incidències no sols són agressions físiques o verbals. M’ha fet especial atenció alguna de les 
que reflecteix l’informe, que un, per exemple, és que en una funerària no varen deixar posar la 
bandera LGTBI en una esquela, o no donar una hipoteca a una parella homosexual, perquè és 
una parella «atípica», no? Per tant, no només és això que hem de treballar.  

Per tant, demanem que es treballi des del districte, des del Govern municipal, per aplicar les 26 
recomanacions que fa l’Observatori per prevenir, detectar i intervenir la LGTBIfòbia, gestionant 
les que són competència del districte i lluitant perquè les que siguin competència 
d’administracions superiors siguin aplicades per les mateixes.  

El regidor dona la paraula al Govern per a la resposta. 

La Sra. Patricia Martínez Álvarez 

Moltes gràcies, regidor. Efectivament, el recull que fa l’Observatori sota el concepte 
d’incidència, és ampli. Nosaltres agraïm el prec, que encaixa en les polítiques de ciutat, atès 
que en els darrers anys a la ciutat de Barcelona hem treballat acuradament, en bona part 
justament de la línia de les recomanacions de l’Observatori. I, per descomptat, hi volem seguir 
treballant. De fet, en la memòria anual del mateix Observatori, en el recull de bones pràctiques 
que l’ens assenyala, se’n destaquen precisament les impulsades des de l’Ajuntament de 
Barcelona.  
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En aquest sentit, i pel que fa, tal com el vostre prec assenyala, a les recomanacions que estan 
dins de les nostres competències, treballem des de la Regidoria de Memòria Democràtica en la 
visibilització de la memòria LGTBQ+, i per això hem ampliat en aquesta línia el nomenclàtor, i 
seguim treballant per concretar algunes accions més durant el 2023. Hem fomentat formacions 
sobre violències i xarxes, i hem incorporat la mirada interseccional. Hem impulsat la Guia de 
Cibernàrium. Hem aprofundit en la línia de treball contra la LGTBIfòbia. Tenim una línia de 
treball centrada en trans ocupació a Barcelona Activa. Hem aprofundit en àmbits de formació, 
tant en l’educació com en l’àmbit també de la salut, com en espais formatius no institucionals, 
com, per exemple, els nostres punts lila. I estem desplegant el decret d’Alcaldia amb el qual 
estem començant a treballar amb formularis que permetin que les persones puguin consignar 
el seu nom senti. Des de la política de transversalitat de gènere, a més, a nivell de ciutat, estem 
facilitant que cada districte, i el nostre ja hi compta, tingui una persona tècnica de referència a 
la seva seu.  

Reprenem, doncs, la resposta al prec que ens feu, l’acceptem per poder millorar i seguir 
observant les recomanacions, apostant així per l’erradicació de qualsevol forma de violència 
patriarcal, i en específic de qualsevol expressió de LGTBIfòbia. 

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Res, simplement agrair l’acceptació del prec i el treball que hem de fer en aquest sentit entre 
tots. Gràcies.  

El regidor informa que s’accepta el prec. 

d) Preguntes 

10. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat: 

• Atesos els constants atacs vandàlics al patrimoni arquitectònic de Ciutat Vella; 

• Atès que hem alertat en diverses ocasions d’aquest fet demanant accions 

concretes, 

quines accions ha dut a terme el Govern Municipal per evitar aquests actes vandàlics 

i quines sancions s’han posat? 

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Donats els constants atacs vandàlics al patrimoni arquitectònic de Ciutat Vella, un patrimoni 
artístic arquitectònic que té, doncs, un component especial pel que fa a la ciutat i el país, atès 
que hem alertat en diverses ocasions d’aquest fet, demanant accions concretes, els voldríem 
demanar que ens informin de les accions dutes a termes per evitar aquests actes vandàlics, i 
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que se’ns informi de les sancions posades. No perquè pensem que amb les sancions se solucioni 
tot, donat que en el tema del civisme, com tots els presents aquí segur que sabem, hi ha molta 
sensibilització, malgrat que malauradament sempre hi ha d’haver la part sancionadora, que 
també eviti aquestes accions. Gràcies.  

El regidor dona la paraula al Govern perquè respongui per un temps de dos minuts. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sí, gràcies. En diferents ocasions en aquest plenari hem informat de les campanyes de neteja i 
manteniment d’elements a l’espai públic que ja hem implementat. La primera, o una de les 
primeres. La campanya d’això «Cuidem Barcelona», de l’octubre del 21, i que posteriorment 
aquest espai s’ha mantingut, s’ha inclòs dins de la gestió del desplegament de la nova 
contracta de neteja. 

Durant els últims mesos també s’ha impulsat un programa de neteja i restauració d’elements 
patrimonials, que ha implicat una inversió de més de 300.000 euros a Ciutat Vella. Ja he 
explicat en diverses ocasions que la neteja d’alguns elements patrimonials moltes vegades 
passa per una restauració, no és una simple neteja, i per això les anem programant per 
campanyes. Alguns dels espais han sigut la plaça Emili Vendrell, carrer Tallers, Casa Magarola, 
Convent dels Àngels, Jardins del Doctor Fleming, plaça Gardunya, la façana de l’Escola 
Vedruna, Capella Marcús, Baluard del Migdia, entre alguns.  

Totes aquestes accions s’han coordinat des d’un espai de treball on s’hi han inclòs les àrees i les 
tinences, passant des d’Urbanisme a Mobilitat i liderat des del districte de Ciutat Vella, i des 
d’aquest espai, les últimes mesures preses, coordinades amb el programa de restauració 
patrimonial, han sigut, per un costat, l’establiment d’alguns espais d’ús autoritzat per a 
pintades, per a grafits, per a murals. A tots els barris en tenim, en tenim diversos. Pensem que 
aquí hi hem de seguir treballant i hem de seguir habilitant aquests espais. I en paral·lel també, 
l’activació d’un pla de coresponsabilitat amb la ciutadania, amb l’objectiu de reduir les actituds 
incíviques als carrers i les places de la ciutat.  

En aquest marc, Guàrdia Urbana del districte intensificarà els controls de manteniment dels 
espais públics i s’intervindrà en aquelles accions que comportin la degradació, mitjançant la 
correcció i la denúncia de les infraccions. S’ha identificat un conjunt de llocs i espais d’interès 
amb relació als que la direcció de Neteja i Gestió de Residus planificarà, doncs, un servei 
específic setmanal o quinzenalment. 

En resum, actes vandàlics i pintades, 308 sancions a la ciutat, 93 sancions a Ciutat Vella, que és 
un 30 per cent d’aquestes sancions a nivell de ciutat.  

El regidor dona la paraula altre cop al Grup de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 
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Bé, doncs, en tot cas, gràcies per la resposta, i que totes aquestes accions es vagin produint i no 
quedin, doncs, com un fet puntual. Gràcies.  

e) Seguiment de proposició 

11. Seguiment de la proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC, 
aprovada al Ple de districte del 20 de maig de 2021 amb el següent contingut:  
«Atès que Metzineres és una entitat que du a terme la seva activitat al districte des de fa dos 
anys, i que la seva activitat està dirigida a un col·lectiu que sobreviu a diverses situacions de 
violències i vulnerabilitat, que es doti de totes les eines i recursos necessaris a Metzineres 
perquè pugui dur a terme la seva activitat i pugui ampliar el nombre d’usuàries d’aquest 
servei.» 
 
El regidor dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana, per dos minuts, per al 
seguiment de proposició. 
 
La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies. Avui els volem demanar que ens expliquin què és el que s’ha dut a terme amb la 
proposició referent que vam presentar el 20 de maig del 2021, on els demanàvem que es dotés 
d’eines i recursos necessaris a Metzineres per poder fer la seva feina de manera digna.  

El regidor dona la paraula al Govern perquè respongui. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, sempre diem que ens agradaria poder fer i posar molts més recursos a tot el que té a veure 
tant amb els problemes de consum, com el sensellarisme femení, que hi ha molt recorregut a 
fer en general, i aquí, Metzineres és una entitat clau en tot això. Bé, dir que des de l’anterior 
consell, on això va sortir, hem tractat també d’acompanyar-les en els espais i les xarxes que 
existeixen al territori, tant de districte com de ciutat. A ciutat ja des d’aquest any formen part 
de la Xarxa d’Atenció a les Persones sense Llar, on estan fent una participació molt activa des 
de l’inici, i formen part de diferents grups i comissions, Comissió de Drets i Aporofòbia, en 
diferents comissions.  

Per altra part, es manté el suport a les subvencions, que en tot cas han de justificar i han de 
guanyar-les, amb els criteris professionals i de qualitat. I al 2021 tenia 15.000 euros per donar 
una subvenció, aquest any té dues subvencions, d’un total de 20.000 euros, amb el projecte 
«Metzineres, entornos de cobijo».  

I també aquest any, també pel seu mèrit, perquè són concursos públics, va guanyar també un 
«Impulsem el que fas», que és un programa d’ajuda a l’impuls de projectes socioeconòmics, en 
aquest cas de 15.700 euros, a un projecte d’ocupació mitjançant la formació de tècniques 
comunitàries per a dones usuàries de l’entitat, amb l’objectiu de promoure la seva incorporació 
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de tasques remunerades en el disseny, implementació, desenvolupament i avaluació de les 
iniciatives dins el marc de l’economia solidària.  

Bé, també les tenia en compte, per exemple, amb un..., ui, això no m’ho he apuntat bé. Bé, 
incorporar-les també amb un contracte que tenim amb Alehop, d’assessorament jurídic, que 
també li hem ofert, encara que potser no amb tota la necessitat que potser tindria l’entitat. 

El regidor torna a donar la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Bé, em consta que us heu reunit amb elles una vegada, després del prec, de la proposició que 
vam portar. I també em consta que Metzineres ha augmentat d’usuàries, abans tenien unes 
30/40 persones, i ara en tenen unes 40/50, i no ho han fet precisament per voluntat pròpia com 
a tal, sinó perquè les persones consumidores doncs... Bé, hi ha més persones consumidores, 
més dones consumidores al carrer, i, bé, és una necessitat que s’ha de cobrir des d’altres 
àmbits, que degut a la sobresaturació i a la gestió de certs espais, com poden ser el CAS, el CRD 
o altres espais per a aquest àmbit, no es pot cobrir. La mirada de perspectiva de gènere i 
orientació i sexe és una cosa en el que Metzineres és cabdal, i considerem que aquesta 
perspectiva potser s’hauria també d’aplicar en altres espais. Nosaltres, quan parlàvem de dotar 
de recursos, dotar d’eines, també intentar que la tasca que fan Metzineres es passi també a 
altres espais del mateix Ajuntament de Barcelona, i això també és dotar d’eines, perquè també 
generaria, baixaria aquesta sobresaturació que té aquest espai, no? 

Una bona coordinació i una bona ajuda i garantia que aquesta entitat pugui dur a terme 
aquesta feina no només és una garantia econòmica ni uns recursos econòmics, sinó que hi ha 
molts altres tipus d’eines, recursos i ajudes que considerem que s’haurien d’haver aplicat i que 
no s’ha fet, no? Sí que és cert que a la proposició que portàvem fèiem un seguit de demandes 
molt més grans de les que es portaven escrites, i sé que el que s’ha de complir és el que està 
escrit, però crec que aquesta administració pot anar com molt més enllà d’alguna cosa que 
simplement està escrita, i esperem que en algun futur ho puguin fer vostès, o nosaltres, quan 
estiguem al Govern municipal.  

f) Seguiment de prec 

12. Seguiment del prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat acceptat 
pel Govern Municipal en el Consell Plenari celebrat el dia 19 de maig de 2022 amb el següent 
contingut: 
«Que al proper Consell Plenari del Districte de Ciutat Vella se’ns presenti dins l’informe del 
regidor la informació que faci referència a com es desenvoluparà la campanya d’estiu 
 dels serveis de seguretat i prevenció del districte, en la qual constin els recursos 
ordinaris i extraordinaris dels quals es disposarà per evitar episodis d’incivisme, els efectius 
policials amb els quals es pretén comptar, els punts del districte on es reforçarà la presència 
policial, l’operatiu de platges, així com del nombre d’agents cívics que reforçaran el servei i 
la seva distribució per barris. 
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Que en el Consell Plenari de desembre del 2022 se’ns presenti un informe complet avaluatiu, 
quantitatiu i qualitatiu sobre l’estiu 2022 al districte de Ciutat Vella.» 
 

El regidor dona la paraula al Grup Municipal de Junts perquè exposi el seguiment de prec. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies, regidor. Bé, nosaltres volem demanar un seguiment del prec que vam presentar al 
plenari celebrat el 19 de maig del 2022, en què demanàvem que al proper Consell Plenari de 
Districte de Ciutat Vella se’ns presentés un informe del regidor o la informació que faci 
referència a com es desenvoluparia la campanya d’estiu dels serveis de seguretat i prevenció 
del districte, en el que constin els recursos ordinaris i extraordinaris dels quals es disposarà per 
evitar episodis d’incivisme, els efectius policials amb els quals es pretén comptar, els punts del 
districte on es reforçarà la presència policial, l’operatiu de platges, així com el nombre d’agents 
cívics que reforçaran el servei i la seva distribució de barris.  

Sabem que el proper ple era a l’octubre, però ja es va pactar que seria en aquest plenari que 
se’ns presentaria. Per això demanem ara aquest seguiment. Gràcies.  

El regidor dona la paraula al Govern perquè respongui. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies. L’informe consta en un annex adjunt a l’Informe de Regidoria.  

El regidor torna a donar la paraula al Grup de Junts. 

El Sr. Alfons Molons Antius 

Gràcies. Com que era el compromís, doncs, moltes gràcies per complir-lo.  

El regidor dona les gràcies a tothom per haver vingut i desitja Bon Nadal i bona entrada al 
2023. Com que no hi ha altres assumptes a tractar, el regidor aixeca la sessió a les 21.12 hores. 

 

 

 

La secretària del Consell 

 

 

 

Vist i plau  

El president 
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